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ОТ РЕДАКТОРА

Във вторник Доналд Тръмп и неговото же-
лание да бъде диктатор от ден едно или само 
в ден едно (зависи от интерпретацията на 
неговите думи по време на кампанията) се 
сблъскаха с реалността.

Президентът се опита да тества лимита на 
своите правомощия с указ, който временно да 
спре плащанията по всички федерални помощи 
като програмата „Храна на колела“, която доста-
вя храна на възрастни хора в нужда или помо-
щите за жилища за хора с ниски доходи. Указът 
му, изглежда написан набързо, доведе до хаос 
и засили страховете от диктаторски режим.

Като се опитва да замрази заемите и без-
възмездните средства и да ги приведе в съ-
ответствие с приоритетите си, изложени в 
множество изпълнителни актове, Тръмп се 
опитва да пренасочи или спре вече отпусна-
то от Конгреса финансиране. А това е наруше-
ние на закона. Конституцията дава правото на 
Конгреса да реши как и за какво да бъдат хар-
чени парите. Изпълнителната власт, която се 
оглавява от президента, изпълнява решения-
та на законодателната.

Спечелването на избори не дава право на 
президента просто да пренебрегва закона – 
всъщност само преди 9 дни Тръмп се закле 
да го спазва. Той има възможност да пише и 
предлага нови закони, но не може просто да 
пренебрегва тези, които са вече в сила.

Подобно пренебрежение към закона проли-
ча и при незабавното уволнение от страна на 
президента на прокурорите в Министерство-
то на правосъдието, които го разследваха при 
бившия специален прокурор Джак Смит. Ка-
риерните прокурори не са политически на-
значения и следователно се ползват със за-
щитата на държавната служба, която урежда 
условията на тяхната работа. 

Следвайки същия принцип за човек над за-
кона и Конституцията Тръмп уволни и пове-
че от дузина служители, които наблюдават 
вътрешността на правителствените агенции. 
Законът изисква от Тръмп да уведоми Кон-
греса за подобни уволнения с 30-дневно пре-
дизвестие, което той отказа да направи. Ня-
кои негови съветници казват, че този закон е 
противо-конституционален.

Независимо какво казва Тръмп или негови-
те съветници по телевизиите, те не са крале и 
не могат да решават какво е конституционно. 
Ако го правеха, системата на демократичното 
управление на САЩ щеше да се срине.

Всъщност хаосът от вторник беше в ярък 
контраст с добре планираната и методична пър-
ва седмица след встъпването му в длъжност.

Но най-същественото е, че драмата постави 

началото на съдбоносна правна битка за об-
хвата на президентските правомощия и раз-
делението на властите и почти сигурно ще се 
озове във Върховния съд.

Преди да спре парите за федерална програ-
ми, от които по-често се възползват жителите 
на републиканските щати, той направи поре-
дица ходове, които изглеждаха най-малкото 
като отмъщение, а в по-лошия случай като 
опит за диктатура.

Тръмп свали охраната на хора, които го 
критикуваха през годините – като неговият 
съветник по националната сигурност Джон 
Болтън, срещу когото има данни, че Иран гот-
вят план за покушение. Портретът на генерал 
Марк Майли, който беше шеф на обединено-
то командване в първата администрация на 
Тръмп, е свален от стените в Пентагона. Сва-
лена и неговата охрана. Както и тази на д-р 
Антъни Фаучи, чийто живот е под заплаха 
след хилядите лъжи и конспирации на Тръмп 
и неговите поддръжници по отношение на 
пандемията и ваксините.

Новият президент се опита да пренапише 
Конституцията и да отмени 14-тата поправ-
ка на Конституцията, която дава право на 
всички деца, родени на територията на САЩ, 
американско гражданство. Този указ, както и 
вторнишкия, бяха незабавно спрени от съда.

Всички тези действия директно отразяват 
възгледите на Тръмп, че президентството има 
почти неограничена власт и той може просто 
да реши кое е законно и кое не. Всички тези 
действия и думите на Тръмп ясно показват, че 
той той възнамерява да използва президент-
ските правомощия до краен предел. А пове-
чето от тези действия ще приключат в съда. 
Явно Тръмп и ко. се надяват, че  консерватив-
ния Върховен съд да разшири още повече об-
хвата на президентските правомощия.

Съвкупността от президент, който вярва 
в собствената си неограничена власт, и не-
отдавнашното отслабване на ограничения-
та пред изпълнителната власт (от Върховния 
съд) предполагат, че той може да стигне да-
леч от целта си. В края на краищата основни-
те механизми за контрол на президентското 
господство - Конгресът и съдилищата - ак-
тивно го подкрепят. И това е дефиницията на 
диктатура и тоталитаризъм. 

А за тези, които се радват, че Тръмп прави 
това, да не забравят, че следващият прези-
дент може да не им хареса, но и той може да 
се възползва от неограничената власт, която 
сегашният ще извоюва.

Ясен
yasen@bgvoice.com

Тръмп тества лимита 
на своите правомощия

https://www.facebook.com/milanabash78
https://taniasells.com/IDX/70-W-Burton-PL-805-Chicago-IL-60610/10887394_MLSNI/0005604
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Вълна от безпокойство обхвана имигрант-
ските общности, след като през уикенда 
имиграционните и митническите служби на 
САЩ (ICE) увеличиха операциите си, провеж-
дайки организирани рейдове в Чикаго. Длъж-
ностни лица потвърдиха, че в цялата страна 
са извършени над 1200 ареста, като значите-
лен брой от тях са в Чикаго. Тези инциденти 
предизвикаха силни реакции както от страна 
на лидерите на общността, така и от страна на 
федералните служители.

Само в неделя ICE съобщи, че е извър-
шила 956 ареста на територията на Съеди-
нените щати. Изглежда, че операциите на 
агенцията са насочени към лица с предиш-
ни криминални досиета, но много членове 
на имигрантската общност изразяват загри-
женост относно страничното въздействие от 
това. Главният прокурор на Илинойс Куаме 
Раул изрази това опасение след началото на 
обиските, като заяви: „Мисля, че това ще има 
пагубен ефект върху нашата икономика и 
стабилността на нашата общност“. Раул под-
черта положителния принос на много ими-
гранти без документи, заявявайки: „Това са 
хора, които допринасят

плащат данъци и са част от
нашата общност тук
 в Чикаго, и в цялата страна.“
Мерките за правоприлагане не се ограни-

чават само до един квартал; появиха се съоб-
щения за широкообхватни операции на фе-
дерални агенти, включително на места като 
Сисеро и Албани парк. Жителка на Уоукеган, 
Елица Маркуина, разкрива травмата, която 
е преживяло семейството й, след като ICE е 
арестувала баща й, който е живял в САЩ от 
близо 30 години. „Отвориха вратата, защото 
си помислиха, че може би някой от нас има 

неприятности или нещо ни се е случило“, раз-
казва тя, подчертавайки объркването около 
обиските.

Атмосферата на страх е осезаема в ими-
грантските общности. Лаура Гутиерес, соб-
ственик на ресторант „Нуево Леон“, съобщава 
за значителен спад в посещаемостта, като по-
сочва, че приходите от бизнеса са намалели 
с 60 %, тъй като някои членове на общността 

остават на закрито, притеснени от потенциал-
ни контакти с ICE. „Сърцераздирателно е, за-
щото ние сме едно цяло. 

Ние сме с тях, без тях сме
нищо“, оплаква се тя
Том Хоман, „граничният цар“ на Тръмп, 

защити операциите по време на интервю-
та, като увери: „Ще извършим тази опера-

ция без компромиси“, подчертавайки фокуса 
върху премахването на заплахите за общест-
вената сигурност. Хоман, който се появи в 
предаването „Тази седмица“ на ABC, заяви: 
„Градовете-убежища ни блокират“, обви-
нявайки местните политики, че възпрепят-
стват усилията за правоприлагане. Той твър-
ди: „Когато го намерим, той ще бъде с други 
хора. Най-вероятно в много случаи е с дру-
ги хора, които се намират в една страна не-
законно. Те също ще дойдат.“ Забележките 
му отразяват стратегията на администрация-
та на Тръмп за засилване на имиграционния 
контрол, особено в градовете, доминирани 
от политическата опозиция.

Въпреки твърденията на Хоман, бяха изра-
зени опасения относно възможността невин-
ни лица да бъдат заловени по време на тези 
операции. Членовете на общността изрази-
ха тази тревога, което накара адвокатите от 
Националния център за имигрантско право-
съдие да призоват: „Важно е хората да знаят 
правата си и 

да не отговарят на никакви
въпроси
Правните последици от тези действия вече 

се оспорват, като срещу администрацията на 
Тръмп са заведени няколко съдебни дела, в 
които се твърди, че рейдовете са репресивни.

Губернаторът Джей Би Прицкер, който 
също се изказа по въпроса, разграничи опас-
ните лица без документи от тези, които се 
опитват да водят законосъобразен живот, 
като подчерта необходимостта от цялостна 
имиграционна реформа. „Защо ги преслед-
ваме? Това не са хора, които създават про-
блеми“, отбеляза той, изяснявайки позици-
ята на Илинойс относно необходимостта от 
подкрепящи мерки за редовните имигран-

Агентите арестуват 
мъж, живял 30 години 
в САЩ

САЩ

Лов на мигранти – ужасът от 
рейдовете на Тръмп в Чикаго

Сн.: ЕПА/БГНЕС

Сн.: ICE
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ти. Кметът Брандън Джонсън повтори тези 
думи, като уточни, че полицията на Чикаго 
не участва в дейностите на ICE, призовавай-
ки за необходимостта от зачитане на консти-
туционните права.

Политическите последици се простират от-
въд местната общност, като председателят на 
комисията за надзор в Камарата на предста-
вителите Джеймс Комер инициира разследва-
ния, насочени срещу градове-убежища като 
Чикаго. Безсърдечните забележки на екипа 
на Тръмп подчертават разделението около 
имиграционните политики. „Градовете-убе-
жища възпрепятстват способността на слу-
жителите на федералните правоприлагащи 
органи да осъществяват безопасни арести“, 
критикува Комер и призовава кмета Джонсън 

да даде показания за политиките на града.
Междувременно викът за съпричастност 

зае централно място, когато 

поп иконата Селена Гомес
сподели в социалните
мрежи
емоционалния си отговор на набезите на 

ICE. Нейният видеоклип предизвика полеми-
ка, тъй като тя се оплака: „Всичките ми хора 
биват нападани“, призовавайки за състрада-
ние към засегнатите. Хоман, противопоста-
вяйки се на общественото недоволство, зая-
ви: „Ако не им харесва, да отидат в Конгреса и 
да променят закона“, отразявайки безгрижно-
то отношение на някои служители към засег-
натите от подобни политики.

Последиците от тези набези се усещат не 
само от семействата на имигрантите, но и от 
цели общности. Общинските съветници в це-
лия град подчертаха психологическите после-
дици и смразяващия ефект върху ежедневие-
то - ученици, които отсъстват от училищата, и 
предприятия, които търпят финансови загуби 
поради предизвиканата от страха изолация. 
„Дайте шанс на тези хора, защото те са като 
мен“, повтори един съсед, който се застъпи за 
отношение, основано не само на законността, 
но и на човечността.

Дни след драматичните проверки органи-
зациите, подкрепящи правата на имигранти-
те, продължават да работят неуморно, като 
повишават осведомеността и предоставят 
насоки за правна защита. Те смятат, че рабо-

тата им е не само полезна, но и необходима 
в този период на несигурност и страх. И все 
пак, тъй като действията по правоприлагане 
продължават, балансът между обществена-
та сигурност и целостта на общността остава 
на преден план в политическите и социални-
те дискусии.

Тъй като се очакват бъдещи операции, до-
като нацията се бори с противоречивите 
имиграционни политики, Чикаго се стреми 
да се ориентира в сложното взаимодействие 
между безопасността, правоприлагането и 
правата на своите жители. Застъпниците на-
стояват да хората да бъдат състрадателни и 
се надяват да повлияят на обществените на-
гласи за справедлива и равноправна имигра-
ционна реформа.

САЩ
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Минути след встъпването си в длъжност 
като президент Доналд Тръмп подписа ня-
колко антинаучни указа, като например из-
веждането на САЩ от Парижкото споразу-
мение за ограничаване на предизвиканото 
от човека изменение на климата и оттегля-
нето на САЩ от Световната здравна органи-
зация. Той също така подписа изпълнителна 
заповед, насочена срещу транссексуалните и 
небинарните хора – която обаче има непред-
намерения ефект да дефинира всеки амери-
канец като жена.

Текстът на указът гласи: “ „Жена“ означава 
лице, което в момента на зачеването принад-
лежи към пола, който произвежда голямата 
репродуктивна клетка.“ Свързването на пола 
и зачеването изглежда обединява жаргона 
против абортите и анти-LGBTQ+, но също така 

демонстрира липсата на
познания
че при оплождането и в продължение на 

седмици след това всеки ембрион е женски. 
Това обстоятелство, разбира се, бе бързо уло-
вено от хората в интернет.

През първите няколко седмици след заче-
ването всички ембриони изглеждат еднакво. 
Можем да наречем това състояние „унисекс“, 
но то е и това, което приписваме на женските 
тела – ето защо например всички имат зърна, 
а не само хората, които в крайна сметка могат 
да започнат да кърмят (въпреки че всъщност 
всеки има потенциала да кърми).

Специфичните за пола промени започват 
около шестата седмица от ембрионалното 
развитие, когато започва да действа ген, на-
речен SRY. От този момент нататък повечето 
хора с генотип XY ще следват мъжки процес 
на развитие, пише chr.bg. Y хромозомата из-
праща сигнали, но тези сигнали трябва да бъ-
дат напълно разбрани, за да може ембрионът 
да се превърне в мъж. Не е трудно сигнали-
те да бъдат разбрани погрешно. В случая със 
синдрома на Суиър, при който жените имат 
XY хромозоми вместо ХХ, за настъпване на 
грешка може да е достатъчен и 

само един кислороден атом
Съществуват много примери за особености, 

когато става въпрос за половото развитие, с 

много различни начини, по които половите 
хромозоми, хормоните и външните факто-
ри си взаимодействат. Известен е случаят на 
хърватка, която ражда дете, въпреки че клет-
ките ѝ са предимно XY, включително яйчници-
те. Вероятно има и много други жени с подоб-
ни необичайни комбинации от хромозоми, но 
които не знаят за това, защото никога не им 
се е налагало да проверят ДНК-то си.

В изпълнителната заповед се говори за 
„обичайната и дългогодишна употреба и раз-

биране на биологичните и научните термини“, 
така че е важно тези термини действително 
да се разбират, а не да се злоупотребява с тях 
за политически цели срещу едно малцинство.

И така, всички американци вече са жени? 
Тръмп първата жена президент ли е? Веро-
ятно не. Въпреки техническите подробности, 
ако се стигне до съдебно дело, съдията веро-
ятно ще се съсредоточи върху намерението, а 
не върху формулировката. Но в науката (как-
то и в правото), думите все пак имат значение.

САЩ

Your Business Deserves More

1 % 
3 % 
5 % 

on balances $10,000 - $50,000
on balances $50,000 
on ICS Sweep balances above $250,000 1

•
•
•

More Interest.

 Visit BankFinancial.com
 or call us at 1.833.894.6999

Get more with our Integrated Business Checking*

More Protection.
Full FDIC coverage for balances above $250,000 with automatic 
sweeps into our Insured Cash Sweep (ICS) Account.1

*Annual Percentage Yield (APY) is tiered and earned on all balances at or below each respective tier. An APY of 0% will be applied 
to balances below $10,000. The APY is accurate as of 10/24/24 and is subject to change. Minimum balance to open is $500. 1. 
Requires a Cash Manager sweep to the Integrated Business Checking ICS Sweep account. 5.00% APY tier applies only for ICS sweep 
balances from $250,000 and $3 Million; a 3.00% APY will apply for balances above $3 Million. Balances above $250,000 require ICS 
Account to access full FDIC coverage.

Указ на Тръмп определи 
всеки американец като жена
Той не познава биологичните и научните термини

Сн.: ЕПА/БГНЕС
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Птичият грип принуди фермерите в САЩ 
да избиват милиони кокошки месечно. Това 
доведе до рязко поскъпване на яйцата до 
повече от два пъти в сравнение с лятото на 
2023. И изглежда, че не се очаква скоро това 
да се промени. Цените ще растат, особено с 
наближаването на Великден.

Средната цена на дузина яйца в страната 
достигна 4,15 долара през декември. Това не 
е толкова високо, колкото рекордните 4,82 до-
лара, поставени преди две години, но Минис-
терството на земеделието прогнозира, че цени-
те ще се повишат с още 20% през тази година.

Купувачите в някои части на страната вече 
плащат повече от два пъти по-висока цена от 
средната или, което е още по-лошо, намират 
празни рафтове в местните магазини за хра-
нителни стоки. Биологичните и свободните от 
клетъчно отглеждане видове са още по-скъ-
пи. Някои магазини за хранителни стоки дори 
са ограничили броя на яйцата, които купува-
чите могат да купят.

„Това е просто грабеж“, казва жителката 
на Минеаполис Сейдж Милс, която миналата 
седмица е купила яйца, за да изпече торта за 
рождения си ден. „Яйцата бяха основна храна 
за нас, но сега можеш да отидеш да се хра-
ниш навън.“ 

Какво води до повишаване
на цените?
Епидемията от птичи грип, започнала през 

2022 г., е основната причина цените на яйца-
та да се повишат толкова много. 

Всеки път, когато вирусът бъде открит в 
птицеферма, цялото стадо се избива, за да се 
ограничи разпространението на вируса. А при 
огромните ферми за яйца, в които обичайно 
се отглеждат над 1 милион пилета, само ня-
колко заразявания могат да предизвикат кри-
за в предлагането.

Проблемът има тенденция да се задълбоча-
ва, тъй като са необходими месеци, за да се 
унищожат всички трупове, да се дезинфекци-
рат оборите и да се докарат нови птици.

Повече от 145 милиона пилета, пуйки и 
други птици са били заклани от началото на 

настоящата епидемия, като по-голямата част 
от тях са били пилета за снасяне на яйца.

Законите за яйца от свободни кокошки в 10 
щата също могат да бъдат причина за някои 
смущения в доставките и повишаване на цени-
те. Законите определят минимално простран-
ство за пилетата или изисквания за свободно 
отглеждане на кокошките носачки. Те вече са 
влезли в сила в Калифорния, Масачузетс, Не-
вада, Вашингтон, Орегон, Колорадо и Мичиган. 
В понеделник в магазин Target в Чикаго дузи-
на големи конвенционални яйца струваха 4,49 
долара, но дузина големи яйца от свободни 
клетки се продаваха за 6,19 долара.

Защо е толкова трудно да се
контролира вирусът?
Птичият грип се разпространява предим-

но от диви птици като патици и гъски по вре-
ме на миграция. Въпреки че е смъртоносен 
за различни животни, тези видове обикнове-
но могат да го пренасят, без да се разболяват, 
което дава възможност на вируса да мутира и 
да се развива.

Вирусът може да се разпространи чрез из-
пражненията или при всяко взаимодействие 
между домашни птици, отглеждани във фер-
ми, и диви птици. Той също така лесно се про-
следява във фермата по нечии ботуши или с 
превозно средство. 

За разлика от предишни огнища, това, кое-
то започна през 2022 г., не загина при високи 
летни температури. 

Вирусът намери още един нов гостоприем-
ник, когато през март миналата година започ-
наха да се разболяват млекодайни говеда. Това 
създава повече възможности вирусът да се за-
държи и разпространи, а за разлика от домаш-
ните птици, говедата не се избиват, когато се 
разболеят, защото рядко умират от птичи грип. 

Повече от пет дузини хора също са се разбо-
лели от птичи грип, а един човек е починал от 
март миналата година. Почти всички те са рабо-
тили около болни животни. Здравните служи-
тели все още не са открили доказателства за 
разпространение на болестта от човек на човек.

Какво се прави, за да се спре
вирусът?
Фермерите полагат големи усилия, за да за-

щитят стадата си. 

Много птицеферми са инсталирали авто-
мивки за дезинфекция на влизащите в имота 
им превозни средства и изискват от работни-
ците да вземат душ и да се преобличат, преди 
да влязат в обора. Те също така са инвестира-
ли в дублиращи се комплекти инструменти, 
така че нищо от използваното в една кошара 
да не се споделя.

Някои птицевъди дори са инвестирали в ла-
зери, които изстрелват лъчи зелена светлина 
в произволни шарки, за да обезкуражат пати-
ците и гъските да кацат.

Млекопроизводителите изолират всички 
болни говеда и правят допълнителни тесто-
ве, преди да преместят животните от ферма-
та - особено ако наблизо е имало огнище на 
болестта или ако кравите се изпращат в ме-
сопреработвателно предприятие. Правител-
ството също изследва млякото.

Бъдещите ваксини могат да помогнат, но не 
е практично да се ваксинират милиони пилета 
чрез инжекции, а и други държави може да от-
кажат да купуват месо от ваксинирани птици.

Здравните служители подчертават, че 
всички болни птици или говеда се държат 

далеч от хранителните доставки. Готвене-
то на месото до 165 градуса (74 градуса по 
Целзий) убива птичия грип, E. coli, салмонела 
или нещо друго. Пастьоризацията също уни-
щожава вируса в млякото. Суровото мляко е 
единственият хранителен продукт, свързан с 
болести досега.

Колко струва епидемията
досега?
Невъзможно е да се установи колко сред-

ства са похарчили земеделските стопани за 
запечатване на оборите, изграждане на душо-
ве за работниците или за приемане на други 
мерки за биосигурност. 

„През последните пет години само моята 
малка ферма е похарчила стотици хиляди 
долари за биосигурност“, казва Лорен Брей, 
фермер на пуйки в Минесота. „Но не само 
това, а и времето, което ежедневно отделяте 
за биосигурност“.

Министерството на земеделието на САЩ е 
похарчило най-малко 1,14 млрд. долара за 
обезщетения на фермерите за птиците, които 
е трябвало да убият.

САЩ

Яйцата поскъпват още. 
На места дори ги няма
Не очаквайте скоро 
това да се промени

Сн.: ЕПА/БГНЕС
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Преди дни Белият дом съобщи на сайта си, 
че президентът Доналд Тръмп е наредил да 
бъдат разсекретени и обнародвани хиляди 
класифицирани документи за убийството на 
Джон Кенеди през 1963 г. В прессъобщението 
на президентската администрация беше уточ-
нено, че ще бъдат извадени на светло и всички 
федерални записи по случаите с убийствата на 
Робърт Кенеди и Мартин Лутър Кинг.

„Повече от 50 години след убийствата на 
президента Джон Ф. Кенеди, сенатора Робърт 
Ф. Кенеди и преподобния д-р Мартин Лутър 
Кинг-младши, федералното правителство не 
е обнародвало пред обществеността всички 
свои записи, свързани с тези събития“, ко-
ментира решението си Тръмп. „Техните се-
мейства и американският народ заслужават 
прозрачност и истина. В национален интерес 
е най-накрая всички записи, свързани с тези 
убийства, да бъдат публикувани незабавно“, 
добави той.

Записи от убийството на Кенеди променят 
и телевизията в САЩ. Преди малко повече от 
50 години, на 25 ноември 1963 г. завършва 
първият в историята на телевизията новинар-
ски маратон. Американските телевизионни 
компании 

четири денонощия
предават на живо 
всичко около убийството на Джон Кенеди.
В музея на журналистиката Newseum във 

Вашингтон се съхранява телеграма, пусната 
от репортера Меримен Смит до United Press 
International на 22 ноември 1963 г.: „Три из-
стрела са произведени по кортежа на прези-

САЩ

Четирите дни, 
които преобърнаха 
представите на 
зрителя

Как убийството на 
Кенеди промени 
телевизията

https://www.redfin.com/openbook/real-estate-lawyer/chicago-elena-costa-sp423743
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дента Кенеди в центъра на Далас". Журналис-
тът пръв разказал на света какво се случва, 
без самия той да е наясно със събитията, 
пише Списание8. Съобщението е изпратено 
от телефон в колата, която следва кортежа 
на 35-тия президент. Сензационната нови-
на струвала на Смит няколко синини, защо-
то той се сбил с кореспондента на Associated 
Press, който също се опитвал да се добере до 
слушалката. 

Официално Белият дом съобщава за смър-
тта на президента час след разстрела. Но Аме-
рика узнава трагичната вест преди това, кога-
то водещият на CBS Уолтър Кронкайт в пряк 
ефир обявил: „Току що получихме съобщение 
от нашия кореспондент Дан Ратер в Далас. 

Той е получил потвърждение, че президентът 
Кенеди е мъртъв." 

В началото на 60-те години на миналия век 

телевизори имат почти 47
милиона домакинства в
САЩ
 През 1950-та те са били едва 10 милиона. 

През 1960-та около 70 от 180 милиона амери-
канци гледат дебатите на кандидатите за пре-
зидент Джон Кенеди и Ричард Никсън. Който 
няма апарат у дома си, гледа политическите 
двубои в заведение или в голям магазин. 

В момента на трагичното събитие телеви-
зионният канал CBS излъчва сапунката „Как 
се върти земята" (As the World Turns). Сериал-

ът бива прекъснат, но тъй като технологиите 
в средата на миналия век не са позволявали 
незабавно включване в ефир от новинарско-
то студио, първите съобщения за изстрели-
те в Далас чете зад кадър дикторът Уолтър 
Кронкайт. На екрана има надпис „CBS News 
Bulletin". 

Същото правят и два други канала - NBC и 
ABC. 20 минути след покушението CBS и NBC 
пускат на живо водещи, които четат послед-
ните сводки на информационните агенции. 
CBS премества Кронкайт от студиото в нюз-
рума. В последствие и до наши дни това ста-
ва практика. 

От момента на обявяването на смъртта на 
Кенеди до края на траурната церемония за-
почват „Четирите дни", които влизат с това 
наименование в американската медийна ис-
тория. Каналите се отказват от развлекател-
ните си програми и излъчването на рекламни 
блокове. CBS, NBC и ABC 

преминават на непрекъснат
лайф

Ли Харви Осуалд, бивш морски пехоти-
нец, е задържан на 22 ноември в кино Texas 
Theatre. Два дни е разпитван в главното упра-
вление на полицията на Далас, а на третия е 
трябвало да бъде преместен в окръжния за-
твор. В този ден, 24 ноември, NBC предава 
едно от траурните мероприятия, когато ко-
респондентът Том Петит иска живо включва-
не. Той се намира в мазето на полицейското 
управление в Далас, откъдето всеки момент 
трябва да премине Осуалд. Екипът предава 
на живо от мястото на събитието въпреки ог-
ромните размери и тежест на камерите, които 
едва се побират в тясното помещение. Някол-
ко секунди след като се е появил сред жур-
налистите, Осуалд е застрелян от собствени-
ка на нощен клуб Джак Руби, който по-късно 
обяснява простъпката си с желание на помог-
не на вдовицата на президента Жаклин Ке-
неди, да не се появява в съда. Убийството на 
убиеца на президента става на живо в прекия 
ефир на NBC, шокирайки зрителите и остава 
завинаги първото в историята на телевизията 
документирано отнемане на живот.

САЩ

Самият момент на убийството на Кенеди 
не е бил заснет от нито един канал. Редак-
торите сметнали, че разходката на Кенеди 
и съпругата му по Далас, не е кой знае кол-
ко важно и всички екипи се готвили за реч-
та му, няколко часа по-късно. В послед-
ствие се оказва, че все пак някой е снимал 
трагичните мигове – операторът любител 
Ейбрахъм Запрудер. Става дума за 26-се-
кундно видео без звук. CBS не успява да се 
сдобие със записа, но излъчва разказ на 
журналист, който го е гледал. 

На 29 ноември част от кадрите на ви-
деото са публикувани в таблоида Life, за-
купил лентата от Запрудер за 150 хиля-
ди долара. В национален ефир кадрите са 

показани за първи път едва през 1975 г. и 
предизвикват вълна от гняв и възмущение 
у щатските зрители.

Според статистиката на Nielsen, в мо-
мента, когато от Белия дом официално по-
твърждават смъртта на Кенеди, в САЩ са 
включени над 45 процента от всички до-
машни телевизори. А когато ковчегът с тя-
лото на президента пристига в Арлингтон-
ското мемориално гробище на 25 ноември 
1963 г., в страната работят 81 процента от 
телевизорите. 

Това са най-високите рейтинги в телеви-
зионната история на САЩ, сравними само 
с гледаемостта по време на трагедията от 
11 септември 2001 г.

Нито един канал не 
хваща точния момент

Сн.: Wikipedia
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Мартин Макдауъл става временно изпъл-
няващ длъжността посланик на САЩ в Бъл-
гария. Кенет Мертен вече не е посланик. За 
очакваната смяна BG VOICE писа още преди 
седмица, като съобщи с точност и срока, в 
който тя ще се състои.

Мертен беше назначение на предишната 
администрация на президента Джо Байдън. 
След като Доналд Тръмп влезе в Белия дом 

много посланици на САЩ по
света ще бъдат сменени
Сред тях са посланиците в
Израел и Сърбия.
Макдаул е дипломат от кариерата към Ви-

сшата външна дипломатическа служба на 

САЩ, Х. Мартин Макдауъл е временно из-
пълняващ длъжността посланик на Съеди-
нените щати в София, България.

Преди да пристигне в София през септем-
ври 2024 г. с мандат заместник-посланик 
на мисията, Мартин е директор на Служба-
та по въпросите на Южна и Централна Евро-
па (EUR/SCE) в Държавния департамент на 
САЩ и заместник-посланик на Посолството 
на САЩ в Кишинев, Молдова.

Дипломатическата кариера на Мартин 
Макдауъл включва задгранични назначе-
ния в Посолствата на САЩ в Словакия, Сал-
вадор, Молдова (2004-2007 г.) и Словения. 
В Държавния департамент във Вашингтон е 
заемал длъжностите заместник-директор в 
Службата по въпросите на Централна Евро-
па, специален помощник за Европа в кабине-
та на заместник-секретаря по политическите 
въпроси

от страна на София
са възможни реципрочни
действия
BG VOICE вече писа, че от страна на София 

са възможни реципрочни действия на рока-
дата в американското посолство. Сегашният 
ни посланик във Вашингтон Георги Панайо-
тов не се ползва с доверието на американ-
ската страна. По време на президентската 
кампания през миналата година Панайотив 
си позволи да коментира обвиненията и съ-
дебните проблеми на Тръмп в интервюта, в 
разрез на приетия дипломатически тон.

Пред bTV той коментира: "Според обвине-
нието парите са били платени, за да се купи 
тяхното мълчание за това, че двете жени 
са имали сексуални отношения с Доналд 
Тръмп. Портиерът е излязъл с информация, 
че Тръмп има незаконно дете. Обвинението 
е, че платените парите са осчетоводени като 
разходи за хонорари на адвокат. Този адво-
кат Майкъл Коен, който е бивш адвокат на 
Тръмп, всъщност е човекът, който поддържа 
всички обвинения и е свидетелствал срещу 
него", каза Панайотов.

И още от интервюто - "Срещу Доналд 
Тръмп има три други разследвания, две от 
които са по-сериозен потенциал. Едното е 
за нападението на Капитолия на 6 януари, а 
другото е, че той е провел разговор с власти-
те в Джорджия по време на президентските 
избори и им е наредил да намерят малко над 
11 хиляди гласа за да може той да спече-
ли изборите в щата", заяви той. Според него 
тези разследвания могат да имат по-сериоз-
ни последствия.

Главчев обмисляше
предсрочното отзоваване
на Панайотов
Такъв тип коментари в чужда държава не 

са приети и са в нарушения на протокала, 
казват дипломати. Малко след това от Външ-
но министерство забраниха на Панайотов да 
дава интервюта без изричното позволение 
на София. От МВнР драстично ограничиха 
медийните му изяви.

Панайотов не присъства и на партийни-
те конференции на републиканците и демо-
кратите през лятото, за разлика от двайсети-
на свои колеги от Европейския съюз. Там се 
създават контакти с представители на евен-
туалната следваща администрация във Ва-
шингтон.

И докато Румъния има действаща социал-
на спогодба със САЩ и скоро ще влезе в про-
грамата за безвизово пътуване, то България 
няма особен напредък по тези теми от нача-
лото на мандата на Панайотов. Според ме-
дийни публикации още службеният кабинет 
на Димитър Главчев обмисляше предсрочно-
то отзоваване на Панайотов, но остави това 
за новото редовно правителство. От прези-
дентската институция, чието съгласие също 
е нужно за уволняването и назначаването на 
посланик, също са дали знак, че Румен Радев 
ще подпише указа за прибирането на Панай-
отов в София, научи BG VOICE от свои източ-
ници на "Дондуков" 1.

САЩ смениха посланика 
в София, ще си тръгне ли 
Панайотов от Вашингтон?

САЩ

Кадър на посланиците Кенет Мертен и Георги Панайотов от общото им новогодишно обръщение. Сн.: БГНЕС

Мартин Макдауъл. Сн.: БГНЕС

ЯСЕН ДАРАКОВ
yasen@bgvoice.com
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Ученичка в 12-и клас обори теорията на 
Келвин за ъглите на вълните, които оставят 
движещи се плавателни съдове. Тя се каза 
Александра Петкова и представи научния си 
труд през декември в Стокхолм, броени дни 
преди раздаването на Нобеловите награди. 

Тя е една от 20-те ученици от цял свят, кои-
то имаха възможност да представят изслед-

ванията си на Стокхолмския младежки нау-
чен семинар. Теорията работи десетилетия, 
но момичето 

доказва нов начин за
обяснение
което ще е в полза на корабостроенето. За-

познайте се с Александра Петкова. Тя е на 18 
г. от София и е една от младите надежди на 
българската наука. Кога и как започва любо-
вта и към физиката?

"От още съвсем малка съм се интересувала 
това как работят различни природни явления, 
например магнити. В 4-ти клас вече знаех, че 
искам да съм в НПМГ в паралелка с физика, а 
впоследствие да работя и уча това. Когато си 
играех с магнитите от хладилника на баба ми 
или когато съм редила камъчета, така че да се 
балансират... всички тези неща просто са ин-
тересни явления, които едно малко дете, спо-
ред мен повечето малки деца забелязват и са 
им интересни. Но не продължават след това 
да се занимават с наука по-сериозно", посочва 
пред NOVA Александра.

В продължение на 2 години усърдна ра-
бота тя успява да обори теорията на Келвин. 
"Не можех да повярвам малко или повече, че 
съм там, а другото, което беше интересно, е 
че имаше много хора, с които се запознах и си 
говорих с лауреати. 

Просто беше незабравимо",
разказва момичето
Идеята да обори теорията на именития 

учен започва от друго състезание, което пе-
чели. "Четох повече статии по темата и видях, 
че има неясноти в това явление реших, че ще 
е хубаво, ако успея да ги разреша в крайна 
сметка и една теория. С експеримент и неща-
та се наредиха", спомня си тя.

Александра не брои часовете, които пре-
карва в учене, защото физиката неусетно я 
увлича и спира да обръща внимание на вре-
мето.

"Не отделям някакво време всеки ден за 
това, а по-скоро има периоди на много интен-
зивни усилия, да речем 2 седмици или една 

седмица преди някакъв краен срок както ви-
наги и просто само това и единствено това 
правиш. Забравяш да ядеш, забравяш да 
спиш и в крайна сметка нещата се получават. 
Не е плод толкова на усилия по 1 час на ден", 
казва още Александра.

Освен физиката, едно от
хобитата на Александра е да
рисува
"Някои дни или месеци имам настроение 

за повече креативни занимания, отколкото за 
изследвания, но това е нормално. Някой път 
пък въобще нямам за нищо време да направя 
от училищни ангажименти или състезания. 
Но човек може да намери време, ако иска. Хо-
битата ми са част от това, с което си запълвам 
свободното време, не съм от хората, които 
просто ще лежат и ще си спят през свободно-
то си време, иначе излизам понякога навън с 
приятели", споделя тя.

Според нея, зад всяко
голямо постижение стоят и
много трудности
"Когато правиш наука обикновено това, 

което се случва е, че работиш по дадена тема 
или се опитваш да си отговориш на някакъв 
въпрос в продължение на 2 седмици или ме-
сец даже. Когато не се получава имаш чув-
ството, че не правиш нищо и нямаш никакъв 
напредък, а в действителност за няколко дни 
после всичко ти просветва и се нарежда. Така 
че е много непредсказуем процесът на истин-
ския научен труд", уточнява Алекс.

Въпреки че има възможност да учи къде-
то поиска, избира да продължи образование-
то си в България.

"Пътувала съм из много страни вече, но не 
мога да кажа, че се чувствам на място там. 
Малко е странно, защото имаш чувството, 
че всеки град е София, но леко по-различна", 
разкрива тя.

В бъдеще Александра иска да се занима-
ва сериозно с физика и математика с работа, 
която й позволява да има достатъчно свобод-
но време.

САЩ

В продължение на 2 
години усърдна работа 
тя успява да обори 
теорията на Келвин

Александра – българската 
ученичка, оборила над 
100-годишна теория на 
Нобеловите награди

Сн.: NOVA
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Подобно на пушенето в самолетите и еле-
гантните тоалети, „самолетният режим“ е в 
историята на авиацията в Европейския съюз 
(ЕС). Защо обаче все още трябва да се включ-
ва в САЩ и много други части на света?

През 2022 г. Европейската комисия изда-
де нови правила, според които превозвачите 
могат да разрешат на пътниците на борда на 
полети в ЕС да използват мобилните си теле-
фони за провеждане на разговори, изпраща-
не на съобщения, достъп до социални медии 
и стрийминг на видеоклипове. Имайте пред-
вид, че в крайна сметка от доставчика на ави-
окомпанията зависи дали ще разреши тези 
дейности, но решението на Съюза се надява 

това да бъде възможност,
която те могат да проучат
Обратно, Федералната комисия по кому-

никациите на САЩ все още се придържа към 
правилата, въведени през 80-те и 90-те годи-
ни на миналия век, които категорично забра-
няват разговорите по мобилни телефони по 
време на пътуване със самолет. Хората все 
още могат да играят на телефона си, но той 
трябва да бъде включен в „самолетен режим“, 
който прекъсва безжичните комуникации на 
устройството.

Често се казва, че мобилните телефони из-
лъчват електромагнитни сигнали, които те-
оретично биха могли да разстроят навига-
ционните и комуникационните системи на 
самолета и така да попречат на пилота и еки-
пажа да изпращат и получават ефективно ва-
жни съобщения, пише chr.bg. Много от ин-
струментите в пилотската кабина, които са от 
ключово значение за безопасността, като GPS 
приемниците, също разчитат на електромаг-

нитни сигнали, които 

рискуват да бъдат нарушени
от телефоните
И наистина, много пилоти твърдят, че са чу-

вали изкривени и дразнещи звуци в слушал-
ките си, които са резултат от ползването на 
мобилни телефони на борда.

Съществуват обаче спорове относно сери-
озността на тази заплаха. Някои изследовате-
ли и инженери смятат, че това е голям про-
блем, но други – не толкова.

Съобщава се, че самолетостроителите 
Boeing и Airbus са тествали въздействието на 
сигналите върху авиониката на самолетите 
си и не са установили значително въздейст-
вие. Те стигат до заключението, че мобилните 
телефони не работят на честотите, използва-
ни от системите на самолетите, което означа-
ва, че не пречат на критичната апаратура.

През 2005 г. представител на Федерална-
та авиационна администрация свидетелства 
пред Конгреса, като отбелязва, че постиже-
ния като пикоклетките могат потенциално да 
решат проблемите, свързани със смущенията 
в комуникационното оборудване на въздух-
оплавателните съдове, което повдига въпро-
са за необходимостта от всеобщи забрани за 
използване на телефони по време на полет.

Освен факта, че самолетна катастрофа ни-
кога не е била пряко свързана с използването 
на телефон, нито едно рецензирано проучва-
не не е установило категорична връзка меж-
ду телефонните сигнали и 

смущенията в системите на
летателните апарати
Съществуват обаче някои по-добри доказа-

телства, че мобилните разговори по време на 
полет могат да причинят проблеми на назем-
ните мрежи. На голяма височина един моби-
лен телефон може да се свърже с множество 
клетъчни кули на земята, което води до пре-
товарване на мрежата и потенциално прекъс-
ване на услугата за потребителите на Земята.

Съзнавайки този проблем, новата система 
на ЕС ще използва честоти, които са специал-

но определени за технологията 5G по време 
на полет, което означава, че тя няма да се при-
покрива с наземната мобилна 5G мрежа.

Не е особено ясно защо САЩ все още не 
са последвали нашия пример и не са приели 
подобни системи. Някои спекулират, че вла-
стите се притесняват, че хората, които водят 
разговори на висок глас, повишават риска от 
караници на борда, докато други се опасяват, 
че пътниците ще се 

разсейват от инструктажите
за безопасност
Възможно е също така промяната да от-

нема много време в големи бюрократични 
организации като Федералната комисия по 
комуникациите и Федералната авиационна 
администрация.

„САЩ са много консервативни в това от-
ношение. Моето предположение е, че те из-
чакват данни, които по някакъв начин да 
докажат, че няма риск“, заяви наскоро пред 
Popular Science Ричард Леви, авиационен кон-
султант и бивш пилот.

Независимо от личната ви позиция относ-
но използването на телефон по време на по-
лет, препоръчително е да се придържате към 
законите на страната, през която пътувате, 
както и към правилата, определени от ави-
окомпанията, с която летите. През 1999 г. 
28-годишен мъж от Обединеното кралство бе 
осъден на 12 месеца затвор, след като много-
кратно отказва да изключи мобилния си те-
лефон по време на полет от Мадрид до Ман-
честър.

САЩ

Правилата са въведени 
през 80-те и 90-те 
години в Америка и 
продължават да се 
спазват

Защо „самолетният 
режим“ на телефона все 
още е задължителен в САЩ

Сн.: Pixabay
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ВЪПРОС: Здравей, Ангел! В затруднена ситу-
ация съм поради заеми, които съм натрупала в 
последните години и повечето са към кредит-
ни карти. Работя и мога да се справям с пла-
щанията по тях, но бих искала да знам дали е 
удачно да изтегля пари от стар пенсионен ака-
унт, който имам под формата на ROTH IRA, за 
да изплатя част от заемите. В момента съм на 
37 и също така всеки месец внасям 15% от за-
платата си към 401К при моя работодател. Ка-
къв е твоя съвет в дадената ситуация? 

ОТГОВОРЪТ НА АНГЕЛ: Здравейте и от мен! 
Това е един много динамичен въпрос, който 
има няколко елемента, върху които можем да 
дискутираме. 

Първият елемент е изплащането на кре-
дитни карти, докато работите и получавате 
свежи доходи всеки месец. Първото и основ-
но нещо, което трябва да се направи тук е да 
се изготви един подробен месечен бюджет на 
всички приходи и разходи във Вашия дом и 
как можем да направим така, че разходите да 
не надвишават приходите. 

Знам, че повечето хора мразим да правим 
бюджети (включително и аз също), но това е 
изключително важно, защото в момента Вие 
трябва първо да спрете използването на тези 
кредитни карти, в които сте попаднала. Това е 
навик, един омагьосан кръг, от който трябва 
да се измъкнете. 

Ако разходите Ви са по-големи от приходи-
те и това е нещо нормално за Вас всеки ме-
сец, Вие имате проблем с адекватното разпре-
деление на доходите Ви. Това трябва да спре 
още днес, истината е, че това е трябвало да 
спре още преди време, но по една или друга 
причина не е спряло и затова сте в ситуаци-
ята, в която сте днес. Не искам това да зву-
чи като упрек или обвинение, но ако оставим 
настрана емоционалната част на нещата и ги 
сведем единствено и само до математиката

ще разберете,
че е точно така
Както казвам на много хора, на които изгот-

вям подробни финансови анализи и са изпад-
нали в подобна на Вашата ситуация, още днес 
трябва да унищожите всички кредитни кар-
ти, които имате в портфейла си. Нарежете ги и 
ги изхвърлете, докато можете да преодолеете 
тази вредна зависимост към потребителските 
кредити или поне до момента, в който се отър-
сите от тях и ги изплатите. Навиците, които има-
те спрямо тях са вредни и те трябва да се проме-
нят, а най-лесният начин това да се получи при 
Вас е просто да нямате достъп до тях, докато 
не се научите да ги използвате отговорно, което 
ще се случи, но след като първо ги изплатите и 
усетите последствения от тях в процеса. 

След като бюджета е изграден и е адекват-

но организиран, време е да направим страте-
гия за изплащането на заемите, които дължи-
те. Те ще бъдат изплатени от Вашият доход, 
а не от Вашият пенсионен акаунт. Нека оста-
вим фондовете в пенсионния акаунт да тру-
пат лихви и дивиденти през годините, тях 
няма да ги пипаме в този момент, защото ще 
отрежем клона, на който един ден ще искаме 
комфортно да седнем, а няма да имаме време-
то да го възстановим. 

Това, което обмисляте да направите е като 
отсичането на едно стабилно, здраво дърво и 
засяването на две нови млади дръвчета. Ко-
гато отсечете здравото дърво и го замените 
с две млади дръвчета си мислите, че правите 
дори по-добро за света, но истината е, че ще 

отнеме много дълги години 
тези млади дръвчета да пораснат и да запо-

чнат да произвеждат такова количество кис-
лород, колкото едно старо, здраво дърво про-
извежда за планетата днес. Заменете думата 
“кислород” с думата “дивиденти” и същото се 
отнася за Вашия пенсионен фонд, който про-
извежда за Вас вече години наред. 

Важно е и да прегледаме разпределение-
то на фондовете в този пенсионен акаунт, 
защото често наблюдавам хора, които имат 
много лош подбор на фондове, които дълги 
години стоят на едно и също място, поради 
този факт. При такава ситуация, не може да 
се максимизират печалбите от тези фондове. 
Тази корекция, нужна при повечето хора, е ва-
жна част от цялостния успех на стратегията, 
защото чрез нея ще можем да вдигнем сред-

ния процент на възвращаемост през години-
те, а за Вас те изглеждат доста до 60+ годиш-
на възраст, тоест до пенсиониране. 

Нещо, на което трябва да обърнем внимание 
е процента от доходите, които Ви удържат 

всеки месец към
Вашия 401К план
Имайки впредвид, че в момента имате нуж-

да от повече пари в наличност, за да изплати-
те заеми, аз бих намалил процента, който оти-
ва към 401К всеки месец, докато заемите са 
изплатени напълно. Тоест, от 15% към 401К, 
аз бих ги свел до 5% (което обикновено е про-
цента нужен за работодателя също да добавя 
пари към Вашия план) и останалите 10% бих 
вкарал в месечния бюджет. По този начин, 
Вие все пак ще взимате максималното от ра-
ботодателя към пенсионния план, но ще има-
те и повече доходи, чрез които да си помогне-

те да изплатите заемите си. 
Относно различните заеми, много е важно 

да съставим систематизирана схема на изпла-
щане, която да следваме като часовник. По-
някога не е належащо да се изплащат повече 
пари от минималното плащане към кредито-
рите всеки месец, но е задължително да спрем 
да трупаме нови дългове. Системата, която из-
ползвам в такива ситуации е базирана на фи-
нансова, с която разполагам като част от фи-
нансовата стратегия, която градя за клиентите 
ми, с нагласата да имаме по-конкретен план за 
едно по-светло финансово бъдещето.

Това е от мен за днес. Ако и Вие имате въ-
проси или се интересувате от различните ас-
пекти на финансовата част от живота, Вие 
можете да си запазите час за консултация 
на директния ми телефон - (224) 522-2413 
или на електронната ми поща - Coach_Angel@
MyOwnMoneyCoach.com.

ВАШИТЕ ПАРИ

Въпроси и Отговори от 
Изминалата Седмица...

Мога ли да използвам 
пенсионен фонд, за да изплатя 
кредитните си карти?

АНГЕЛ САПУНДЖИЕВ
 Coach_Angel@MyOwnMoneyCoach.com

Сн.: Pixabay
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Чудите се какво очаква пазара на жилища 
тази година? И по-конкретно, какво означава 
всичко това за вас, ако планирате да купите 
или продадете дом? Най-добрият начин да 
получите тази информация е да разчитате на 
професионалистите.

Експертите непрекъснато актуализират и 
преразглеждат своите прогнози, така че ето 
най-новото за два от най-големите фактора, 
които се очаква да оформят следващата годи-
на: ипотечните лихви и цените на жилищата.

Ще паднат ли лихвите по
ипотечните кредити?
Всички следят лихвите по ипотечните кре-

дити и чакат да паднат. Така че въпросът на-
истина е: колко далеч и колко бързо? Добрата 
новина е, че се очаква те да се понижат малко 
през 2025 г. Но това не означава, че трябва 
да очаквате възвръщаемост от 3-4% ипотечни 
лихви. Както Лорънс Юн, главен икономист в 
Националната асоциация на брокерите на не-
движими имоти (NAR), казва:

„Ще се върнем ли към 4%? Според моята 
прогноза, за съжаление, няма да го направим. 
По-вероятно е да се върнем към 6%.“

И останалите експерти са съгласни. Те 
прогнозират, че процентите може да се уста-
новят в диапазона от среден до нисък 6% до 
края на годината (вижте графиката):

Но трябва да запомните, че това ще продъл-
жи да се променя с появата на нова инфор-
мация. Експертните прогнози се основават на 
това, което знаят в момента. И тъй като всич-
ко от инфлацията до икономическите стимули 
оказва влияние върху това накъде се движат 
лихвите оттук нататък, някои възходи и спадо-
ве все още са много вероятни. Така че, не се ув-
личайте в точните числа тук и се опитайте да 
определите времето на пазара. Вместо това се 
фокусирайте върху общата тенденция и върху 

това, което всъщност можете да контролирате.
Доверен кредитор и агент по недвижими 

имоти са ще бъдат вашите доверени партньо-
ри. Те ще се погрижат винаги да разполагате с 
най-новите данни и факти за това какво наис-
тина означава това за вас и крайния резултат. 
С тяхна помощ ще видите, че дори малък спад 
може да помогне за намаляване на бъдещото 
ви плащане по ипотека.

Ще паднат ли цените
на жилищата?
Краткият отговор? Малко вероятно. Въпре-

ки че се очаква лихвите по ипотечните креди-
ти да се понижат, цените на жилищата се оч-
аква да продължат да се покачват в повечето 
райони – само с по-бавно, по-нормално темпо. 
Ако осредните експертните прогнози заедно, 
ще видите, че се очаква цените да се повишат 
с около 3% през следващата година, като по-
вечето от тях достигат някъде в диапазона от 
3 до 4%. И това е много по-типично и устой-
чиво покачване на цените (вижте графиката):

Така че не очаквайте внезапен спад, който 

ще ви спести много. Ако мислите да купувате 
тази година, моят съвет е да действате. Въпре-
ки че това може да звучи разочароващо, ако се 
надявате цените да паднат, то те най-вероят-
но няма. Съсредоточете се отново върху това 
от което имате нужда вие самите. Хубавото 
на днешния пазар е,че няма да се налага да се 
справяте с резките увеличения, които видяхме 
през последните години, и също така вероятно 
ще видите всеки дом, който купите, да се по-
качва в стойност, след заключоване на покуп-
ката. И това всъщност е нещо добро.

И ако се чудите как е възможно цените все 
още да растат, ето ви отговор. Всичко се свежда 
до търсене и предлагане. Въпреки че сега има 
повече жилища за продажба, отколкото преди 
година, това все още не е достатъчно, за да се 
справим с всички купувачи, който активно тър-
сят на пазара днес. Както Redfin обяснява:

„Цените ще се повишават с темпове, подоб-
ни на тези през втората половина на 2024 г., 
защото не очакваме да има достатъчно нови 
запаси, за да отговорим на търсенето.“

Имайте предвид обаче, че жилищният па-

зар е свръх-местен, тоест всеки район е раз-
личен. Така че това ще варира според него. 
Някои пазари ще видят дори по-високи цени. 
И някои може да видят, че цените се изравня-
ват или дори леко се понижават, ако запасите 
се повишат в тази област. На повечето места 
обаче цените ще продължат да растат (както 
обикновено).

Ако искате да разберете какво се случва там, 
където живеете, трябва да разчитате на агент, 
който може да обясни най-новите тенденции и 
какво означават те за вашите планове.

В заключение, жилищният пазар винаги 
се променя и 2025 г. няма да е по-различна. 
Тъй като лихвите вероятно ще се понижат 
малко, а цените ще се покачват с по-нормал-
ни и устойчиви темпове, всичко е свързано с 
това да останете информирани и да направи-
те план, който работи за вас. Нека се свържем, 
за да можете да получавате информация как-
во се случва в вашия район и съвет как да на-
правите следващия си ход печеливш.

ВАШИТЕ ПАРИ

ГЕРГАНА ТОДОРОВА
gergana.todorova@bairdwarner.com

Като агент на недвижими имоти аз не само 
помагам на своите клиенти със закупуване, 
продажба и отдаване под наем, но и непрес-
танно да ги уведомявам относно всеки въз-
можен аспект, който би повлял на тяхната 
дългосрочна инвестиция, която всъщност за 
повечето хора е най-важната и най-голямата, 
която те са направили или ще направят няко-
га в живота си. Ако имате въпроси свързани с 
тази или други мои статии до сега, или въобще 
с всичко свързано с пазара на недвижимите 
имоти, ще се радвам да ме потърсите, а за мен 
ще е удоволствие да мога да помогна. Моят 
директен номер е: 773-827-7827, или ми пи-
шете на емайл: gergana.todorova@bairdwarner.
com. Също уебсайт, за повече информация: 
GerganaTodorova.BairdWarner.com Консулта-
цията е винаги безплатна и не ви ангажира по 
никакъв начин.”

Ще паднат ли лихвите 
по ипотечните 
кредити?

Сн.: Pixabay

Експертни прогнози за пазара 
на жилища през 2025 г.

Прогнози за ипотечните лихвени проценти 
30-годишен фиксиран лихвен процент, към 6.01.2025 г.

https://www.facebook.com/gerganatodorovarealestatebroker/
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Доктор 
Емилова 
като доктор 
Менгеле

БЛОГ

МАРИЯ 
ЧЕРЕШЕВА

Изказването на д-р Емилова (която не за първи път звучи като д-р 
Менгеле по ниво на човеконенавист) е чиста гавра с паметта на изби-
тите и измъчвани в Аушвиц хора в навечерието на годишнината от 
освобождението на концлагера. Хубавото е, че има много възмутени 
реакции, има и извинение от страна на Нова телевизия, в чийто ефир 
госпожата има честта да се развихри. 

Затова ми се ще да насоча вниманието ви към голямата картина, 
която ми се вижда далеч по-страшна от тукашните спорадични ан-
тичовешки (в това число слагам и антисемитски, защото далеч не са 
само те), изцепки. В навечерието на 80-годишнината от освобожда-
ването на Аушвиц се случи и нещо друго. Най-богатият човек в света, 
Илон Мъск, се появи на митинг на “Алтернатива за Германия”, пар-
тия с нацистки корени, и призова германците да забравят за отмина-
лата вина, която държавата и обществото им носят за допускането 
и извършването на Холокоста. Вместо това, той призова за “Велика 
Германия”, която, ти да видиш (?!?), могат да възродят единствено и 
само новите крайни националисти. 

Как, според вас, е представена тази ужасяваща реч в повечето 
български(и не само) медии? Направих едно бързо търсене и загла-
вията, с малки изключения, бяха неутрални, в духа на “Илон Мъск се 
появи на митинг на AFD”. Това се случва дни след като Мъск отправи 
не един, а два нацистки поздрава един след друг на инагурацията на 
американския президент Доналд Тръмп. 

Какво направиха повечето медии? Определиха жеста му като “про-
тиворечив” и се впрегнаха да анализират за римски или нацистки 
поздрав става въпрос. Новите МAGA консерватори, каквито масово 
се оказа, че има и у нас, се хвърлиха да защитават Илон който, меж-
ду другото, идва от южноафриканско семейство, подкрепяло апар-
тейда, и да обвиняват лошите либерали, че са го оклеветили. 

Стигнахме дотам Лигата срещу поругаването (Anti-Defamation 
League), която се бори с антисемитизма в САЩ, да определи поздра-
ва като “странен жест в момент на ентусиазъм”. Тази реакция хвърли 
в недоумение немалко представители на американското еврейство. 
За други е ясно за какво става въпрос. Само си представете, ако на-
цисткият поздрав беше отправен от някой учител в американско учи-
лище или служител на обикновена компания. Щеше да изхвърчи мо-
ментално, в учреждението щяха да бъдат пратени експертни групи, 
които да работят с останалите. 

Но когато човеконенавистните жестове и говорене идват от пред-
ставителите на новия управляващ елит, запява хор на конформисти, 
готови да нормализират всичко това. Да ни убедят, че това, което 
виждаме и чуваме е нещо друго, че виновни са слабите (в случая 
първи на мушката са мигранти, ЛГБТИ, мюсюлмани, либерали, и тн.) 
и че ние трябва да блеем, докато тези с тоягата се разправят с тях. 

Точно в това се изразява баналността на злото. То вирее тогава, ко-
гато откажем да мислим, ни казва Хана Аренд. 

„Преди лидерите на масите да се възползват от властта да приспо-
собят реалността към своите лъжи, тяхната пропаганда се отличава с 
крайно презрение към фактите като такива, тъй като според тях фа-
ктът зависи изцяло от силата на човека, който може да го изфабри-
кува.“, пише тя в "Произходът на тоталитаризма". 

В същата нейна книга тя отбелязва, че единствено елитът и тълпи-
те (mobs) могат да бъдат привлечени от импулса на тоталитаризма.

Опасявам се, че се намираме в доста напреднала фаза на разгръ-
щане на злото в цялата му до болка позната баналност. В момент 
като този най-лесно е да изпаднеш в конформизъм. И един ден да 
обясняваш, че не си бил съучастник.
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„Асен Василев не мига и хипнотизира 
всички. Така десните гласуваха 
проинфлационните му бюджети“.

Така Делян Добрев, председател на Комисията 
по бюджет и финанси в Народното събрание 

и депутат от ГЕРБ коментира решенията по 
времето на Асен Василев.

„Борисов като голям мачо в 
българската политика какво 
направи, когато Пеевски го нарече 
"Мечо"?“

Този риторичен въпрос зададе депутатът от 
"Продължаваме промяната - Демократична 

България" Ивайло Мирчев.

„Няма да допуснем България да влезе 
в еврозоната, ще ви подпалим, ако 
трябва.“

Това заяви от парламентарната трибуна 
лидерът на проруската партия "Възраждане" 

Костадин Костадинов. Според него в този 
момент еврозоната е "къща с несигурни основи, 

която тепърва ще се разклаща“.

"Капитулацията никога не е и няма 
да бъде опция за Сърбия. Ще се 
борим и ще победим".

Така президентът на Сърбия Александър 
Вучич отговори на неспирните протести на 

студентите в страната.

„На живот и смърт ни трябват 
попълнения“.

Това заяви мажоритарният собственик на Левски 
Наско Сираков. „Лично аз смятам, че ни трябват 

поне три нови попълнения – две в средната зона и 
търсим флангови играч“, допълни той.

https://www.facebook.com/dr.dilyana.angelova
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През 2018 г. филмът „White Boy Rick“ с 
участието на Матю Макконъхи и Ричи Мерит 
драматизира истинската история на Ричард 
„Рик“ Уърш-младши. Само на 14 години Рик 
става най-младият информатор на ФБР, който 
агенцията някога е наемала. Филмът изслед-
ва навлизането му в опасната наркосфера на 
Детройт – и какво се случва, след като феде-
ралните агенти спират да работят с него.

Но както в повечето филми, базирани на ис-
тински истории, някои детайли са променени 
или пропуснати. Ето истинската история на 
Бялото момче Рик.

Младши в престъпния свят
на Детройт
Роден на 18 юли 1969 г., Ричард „Рик“ 

Уерш-младши израства в Детройт, Мичиган. 
Детството му е тежко, особено през 80-те го-
дини на миналия век, когато градът е опусто-
шен от общонационалната епидемия от крек 
– форма на кокаин.

Семейството му е в много трудно положе-
ние и родителите му се разделят, когато той е 
едва на 6 години. Майка му заминава за пред-
градията и така той е отгледан предимно от 
баща си Ричард „Рик“ Уерш-старши, дребен 
мошеник.

Както се вижда от филма, Младши (в роля-
та Ричи Мерит) под влиянието на престъпния 
свят на Детройт, особено след като Старши (в 
ролята Матю Макконъхи) започва да продава 
незаконно оръжия. Филмът разкрива напре-
жението, което това оказва върху връзката 
им, но омаловажава някои от ранните крими-
нални прояви на Рик-младши, които включ-
ват кражби с взлом, извършени с бандата на 
братята Къри.

Вижда се обаче ранното приятелство на 
младежа с някои от гангстерите, което под-
готвя почвата за спускането му в подземния 
свят на Детройт.

Най-младият информатор
на ФБР
Една от най-шокиращите части от истин-

ската история, която и лентата изтъква, е ра-
ботата му с ФБР. Филмът представя как Рик 
е въвлечен в тази роля почти случайно, но в 
действителност Бюрото го избира съвсем це-
ленасочено.

ФБР вижда потенциал в него заради връз-
ките му с престъпните съдружници на баща 
му и решава да го вербува, за да предостави 
разузнавателна информация за братята Къри 
и други гангстери от наркосредата на Де-
тройт, пише chr.bg.

Може би най-голямата промяна, която фил-

мът внася, е представянето на Рик-старши. 
Филмът внушава, че той не знае за работата 
на сина си, но в действителност Старши знае 
много добре какво се случва.

Всъщност сам той има дългогодишни отно-
шения с ФБР и когато агентите му предлагат 
да платят в брой за услугите на синчето, ба-
щата казва: „Взех парите. По онова време не 
се справях добре. И си помислих, че е правил-
но – да държа някои наркодилъри далеч от 
улицата и да получа пари за това“.

И така, едва 14-годишен, Бялото момче ста-

ва информатор. Според истинския Рик-млад-
ши ФБР го научава как точно да търгува с 
наркотици, така че да се впише сред местните 
гангстери и да спечели доверието им.

Макар че заглавието „Бялото момче Рик“ 
малко предполага, че си спечелва този пря-
кор на улицата, това не е така. Според Detroit 
Free Press прякорът е измислен от пресата, 
след като историята му привлича обществе-
ното внимание.

В крайна сметка въпреки младата си въз-
раст – и факта, че наемането му е в разрез с 

протокола на ФБР – той става ценен за аген-
цията, събирайки важна информация за ос-
новните играчи в търговията с наркотици в 
Детройт. Но работата не е била лесна.

Опасна игра
Филмът показва как Ричард се гмурка все 

по-дълбоко в престъпния свят – и е все по-
запленен от него – докато работи с Бюрото. 
Това е вярно, но в реалния живот промяната 
е била по-постепенна. И въпреки че на 16-го-
дишна възраст е силно въвлечен в търговия-
та с наркотици, той никога не е бил точно нар-
кобарон.

Въпреки това филмът правилно показва, че 
работата на Рик с ФБР излага живота му на 
риск. Виждаме как двама агенти – изиграни 
от Дженифър Джейсън Лий и Брайън Тайри 
Хенри – третират Рик като пешка в мисията 
си да ликвидират големи престъпници. Ис-
тинският Рик наистина обвинява ФБР, че го е 
тласнало към престъпния свят: „Бях въведен 
в този живот от правоприлагащите органи“.

Този „живот“ включва ужасяващи инциден-
ти, които едва не довеждат до убийството на 
младежа. През ноември 1984 г. той е прима-
мен в къща, в която неназован „сътрудник“ 
го прострелва в корема с пистолет „Магнум“ 
357. За щастие, приятелката на стрелеца из-
пада в паника и се обажда на 911. В резултат 
на нараняването Рик е с торбичка за колосто-
мия, което също е показано във филма.

Но той е мишена не само на хората, за чието 
разобличаване активно работи. Осъденият на-
емен убиец Нейт „Бун“ Крафт твърди, че е бил 
нает да убие Рик от Гил Хил, бивш полицей-
ски детектив и общински съветник в Детройт 
– който участва и във филмите „Полицаят от 
Бевърли Хилс“. (По времето, когато това твър-
дение е оповестено, Хил вече е мъртъв.)

Твърди се, че Крафт е нает, за да попречи 
на Рик да разкрие определена информация, 
която е научил като информатор. Оказва се, 
че омчето е научило за огромен корупционен 
скандал в полицията на Детройт, след като 
е застреляно от бандата на братята Къри, а 
полицията отказва да направи каквото и да 
било по въпроса. В крайна сметка причината 
за това е, че лидерът на бандата Джони Къри 
е бил близък с тогавашния кмет на града Ко-
улман Йънг – Къри се е срещал с племенни-
цата на Йънг.

Въпреки че Рик за щастие не е убит, ФБР 
спира да работи с него.

Арестът
По-късно анонимен агент на ФБР казва, че 

на агенцията е било наредено да се откаже от 
разследването на кмета на Детройт. Според 
него държавата не е искала да се занимава с 
още един кметски скандал, след като Марион 
Бари, кметът на Вашингтон, окръг Колумбия, 
вече е бил хванат да пуши крек.

ФБР вероятно също така започва да се 
притеснява да не привлече вниманието към 
своя непълнолетен информатор. Така Ри-

КРИМИ

От информатор на 
ФБР – до наркобарон. 
Кой е Белия Рик
Започва да работи на 
службите едва на 14 
години. Те го учат да 
продава дрога

Сн.: FBI



29 януари - 4 февруари 2025 г. 21

чард Уърш-младши е пуснат на свобода през 
1986 г.

Само година по-късно, през 1987 г., 17-го-
дишният Ричард е арестуван за притежание 
на 8 килограма кокаин с цел разпространение. 
Филмът показва ареста на Рик като пряк ре-
зултат от участието му във ФБР, но също така 
е и за нарастващата му роля в света на нарко-
тиците след работата му като информатор.

Във филма арестът изглежда като трагичен 
завършек на неговата история, особено след 
като в крайна сметка прекарва над 30 години 
в затвора за престъпленията си (най-младият 
ненасилствен престъпник, който достига та-
кива цифри).

Наистина е обезпокоително, че той вече не 
е имал никаква защита от бившите си дър-
жавни колеги, след като стойността му като 
информатор се изчерпва. Нещо повече, той 
толкова дълбоко е вкопчен в престъпния жи-

вот, че няма друг избор освен да продължи да 
се занимава с търговия на наркотици.

Филмът също така подчертава как ФБР не 
се намесва, за да му помогне, когато се слъск-
ва със закона. Това изображение отразява в 
голяма степен събитията от реалния живот, 
тъй като самият Рик казва, че Бюрото в край-
на сметка му обръща гръб.

Но би било невъзможно филмът да даде 
пълна картинка, особено след като главният 
ни герой е освободен от затвора две години 
след премиерата.

Пропуските в
„White Boy Rick“
Въпреки че улавя голяма част от драмата 

на реалните събития, лентата опростява ня-
кои аспекти. Филмът представя Рик като не-
охотен участник в света на наркотиците, но 
в реалния живот той се включва по-активно 

след като прекарва повече време в него. Ня-
кои зрители твърдят, че филмът го прави 
да изглежда по-невинен, отколкото е бил в 
действителност.

Един бивш разследващ репортер от Детройт 
разкритикува по-розовото представяне и на 
образа на бащата и отношенията му с неговия 
син във филма: „Фактите не отговарят на цел-
та на продуцентите да разкажат историята на 
един порочен, но добросърдечен баща от до-
лната класа. Така става една сплав от действи-
телни факти и случки и измислици.“

Други обаче признават, че филмът повиша-
ва осведомеността за доживотната присъда 
на Рик-младши по Закона 650-доживотна** 
в Мичиган, който дава задължителна дожи-
вотна присъда без право на предсрочно осво-
бождаване за всеки, у когото са намерени над 
650 грама кокаин. Тази част е безспорно вяр-
на: Рик е осъден по този закон, въпреки мла-

дата си възраст.
Въпреки че по-късно този закон е прера-

згледан (и вече не е в сила) и Рик е имал пра-
во на предсрочно освобождаване през 2003 
г., той е освободен едва през 2017 г. И дори 
тогава е преместен в друг затвор, за да изтър-
пи друга присъда за кражби на коли, в която 
някога е участвал. Като се имат предвид вли-
ятелните хора, които работата му разкрива, 
включително полицейски служители и поли-
тически фигури от Детройт, е ясно, че присъ-
дата на Рик е била свързана с нещо повече от 
наркотици.

Накрая той все пак е освободен през 2020 
г. и става защитник на реформата в наказа-
телното правосъдие, споделяйки историята 
си, за да помогне на други, които са се озо-
вали в подобни ситуации. Филмът от 2018 г. 
очевидно не би могъл да обхване тази част от 
живота му, но е ясно, че неговата история не 
приключва след „White Boy Rick“.

Наред с работата си като активист в за-
щита на ненасилствени престъпници, той си 
партнира и с организация, наречена Team 
Wellness, за да помогне на други бивши за-
творници да се адаптират към живота след 
затвора. Той дори стартира своя собствена 
марка канабис, наречена The 8th по името на 
Осмата поправка на Конституцията на САЩ – 
която трябва да защитава гражданите от жес-
токи и необичайни наказания.

През 2021 г. Рик съди ФБР и полицията в 
Детройт за 100 млн. долара, като твърди, че 
работата му като информатор е била равно-
силна на насилие над дете. Този иск обаче е 
прекратен през 2023 г., като федерален съ-
дия заявява, че той е чакал твърде дълго, за 
да подаде иск. Същата година е обвинен и в 
нападение над приятелката си по време на 
спор, но тези обвинения са свалени месеци 
по-късно.

Въпреки че е имал бурен живот, Рик иска 
да извлече максимална полза от свободата 
си, като бъде глас за реформи и катализатор 
на промяна в съдебната система на САЩ.

Както сам той казва веднъж: „Не искам да 
бъда запомнен само с „White Boy Rick“.

КРИМИ

Сн.: Michigan Department of Corrections

Сн.: Wikimedia
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В началото изглеждаше, че го очаква един 
приятен, добре уреден и едва ли не скучен 
живот – щастливо детство, добро образова-
ние, престижна работа в кантората, мила съ-
пруга и поне две деца, екскурзии... Добре по-
знатият график, който ни дава измамното 
спокойствие, че сме вечни и неподатливи на 
тежките удари на съдбата. Малкият Морис 
Тиле няма никакви основания да се съмнява, 
че и той е в отбора на богоизбраните. Татко му 
е способен железопътен инженер, нает от Ру-
ската империя да участва в изграждането на 
Транссибирската железница. Майка му е ува-
жавана учителка, двамата със съпруга си на-
пускат родната Франция,

за да градят кариерата си
на руска територия. Самият Морис е будно, 

но и много красиво дете. Всички са очаровани 
от миловидното му изражение и не спират да 
го хвалят, че е “същинско ангелче”.

Същото това ангелско лице години по-
късно ще се превърне в една от най-гроз-
ните и страшни физиономии в историята на 
световния спорт. Красивото момче ще бъде 
наречено

чудовището на ринга
а децата ще пищят от уплаха, когато го ви-

дят за първи път в спортната зала. Да, Морис 
Тиле завинаги ще се раздели с плановете си 
за красивия, уреден, но и скучноват живот. 
Очакват го големи премеждия, болка, радо-
сти, победи, приятелства и твърде ранна ги-
бел. Вие сами преценете обаче дали в края 
на тази история ще съжалите Морис, или на-
против – ще му се възхитите за живота на 
бързи обороти и всички приключения, които 
иначе могат да напълнят други три човеш-
ки живота.

До осмата си година Морис живее като ис-
тински принц. Родителите му са уважавани 
личности с престижни професии, а техни-
ят наследник много бързо демонстрира го-
товност да защити семейната чест и освен с 
красотата си, впечатлява околните и с необи-
чайния за толкова малко момче интелект. Но 
идват тъжни и трудни дни за хлапето, след 
като баща му умира внезапно. Майката на 
Морис не е от жените, които ще се предадат 
на отчаянието, и заедно със сина си замина-
ва за Москва, където е назначена за учителка 
в католическо училище, разказват от mila.bg.

Изглежда че майка и син са готови да се 
справят с личната си мъка и да продължат 
напред, връщайки се отново в руслото на нор-
малното ежедневие, но съдбата им готви дру-
го предизвикателство. С избухването на

болшевишката революция
през 1917 г. за преподавателката и нейния 

вече 14-годишен син явно вече няма място на 
руска земя и те се връщат в родната Франция. 
В Реймс жената отново се захваща с препо-
даване, а нейният достатъчно пораснал на-
следник е записан в католическо училище. 
Голямата му мечта е да стане адвокат и той 
преминава към осъществяването й. Приемат 
го без проблем в Юридическия университет в 
Тулуза, но злата съдба отново се намесва.

Морис най-сетне мечтае за нормален живот

а вместо това се изправя срещу неочаква-
но предизвикателство. И този път последва-
лите събития са извън неговия контрол. Мал-
ко след 17-ия си рожден ден той забелязва 
странни промени в костите на двете си ръце. 
Година по-късно и други части на тялото му 
се променят. Гърдите му се разширяват, гла-
вата му също започва да расте. Вече пълно-
летният мъж отива на преглед и там му е по-
ставена диагнозата акромегалия.

Това е заболяване, което причинява удебе-
ляване на костите и ненормално нарастване 
на крайниците.

По онова време медицината не е напредна-
ла достатъчно, за да помогне на пациента, и 
лекарите се чудят как да му съобщят, че е об-
речен. Морис обаче и този път успява да се 
спаси от пълното отчаяние.

Заради промяната на външния си вид той 
преценява, че няма как да направи успешна 
адвокатска кариера и се записва във френ-
ския военноморски флот. По това време за-
почва да играе и ръгби. Заболяването му от-
нема красотата, но му дава физическа сила. 
На терена постига бляскави успехи и дори 
след един мач в Лондон е пратен да се ръку-
ва с британския крал Джордж V – нещо, което 
ще споменава с гордост до края на живота си.

След пет години във флота Морис реша-
ва, че му е писнало от военноморския жи-

вот и решава

да си търси късмета на
улицата
Работи какво ли не, а през това време за-

ради страшната си вече външност е поканен 
да играе в няколко френски филма. Но нито 
един от тези ангажименти не е особено до-
бре платен и Морис е принуден да си изкар-
ва прехраната като портиер на едно парижко 
филмово студио, в което първо са го покани-
ли като артист. Именно там го среща прочути-
ят литовски кечист Карл Пожело. На опитния 
литовец моментално му светва, че здравеняк 
с подобно лице ще направи бляскава

кариера в бойните спортове
Морис Тиле също харесва идеята и след 

като се бие успешно в Англия, заедно със своя 
нов приятел заминават за САЩ. Там посрещат 
с отворения обятия французина, който прите-
жава и силата, и интелекта, за да бъде добър 
в новото си поприще. В началото водещите на 
бойните галавечери го представят като най-
грозния мъж на планетата, но скоро на опит-
ните акули в бизнеса им идва по-добра идея. 
Кръщават го Ангела, след като самият Тиле 
разказва как са го наричали в детските му го-
дини. Публиката харесва това несъответствие 
между прякора и външния вид на кечиста, 
който сякаш яде деца на закуска.

На ринга Морис прави всичко възможно, за 
да доизгради своя образ на брат-близнак на 
Франкенщайн, но в личния си живот е изклю-
чително мил и деликатен човек. Говори сво-
бодно няколко езика, интересува се от раз-
лични видове изкуство и може да бъде много 
приятна компания заради доброто си чувство 
за хумор. И понеже му плащат

да бъде грозният гадняр,
а не милият събеседник, той дава на пуб-

ликата това, което тя иска. Много скоро вече 
е шампион в кеча, а славата му има пряко от-
ношение към рязко увеличилата се посещае-
мост в залите, където се провеждат кървави-
те схватки. Намират се и хитреци, които да се 
възползват от успехите на боеца с акромега-
лия. И други мъже по света имат същото за-
боляване и искат да се пробват в спорта. Така 
се пръкват още поне десет кечисти, които се 
представят с прякора Ангела. Налага се Тиле 
да се прекръсти на Френския ангел.

Успехите му в клетката за бойни спортове 
продължават, но това не ограничава другите 
интереси на здравеняка с чудовищна външ-
ност. Продължава да се снима във филми и 
участва в какви ли не шоупрограми, а публи-
ката приема радушно всяко негово превъплъ-
щение. Интерес към френския кечист проявя-
ва и световната медицина. По онова време

болните от акромегалия

ЛЮБОПИТНО

Анимационният герой 
е създаден по отливка 
на лицето му

Морис Тиле – 
истинският Шрек
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рядко доживяват до 30-годишна възраст, 
но Морис продължава да се състезава дори и 
след 40-ия си рожден ден. Той дава съгласието 
си да бъде подложен на различни медицински 
тестове, за да бъде установено как така успя-
ва успешно да се противопостави на болестта. 
По време на изследванията медиците устано-
вяват, че тялото на спортиста все пак е постра-
дало сериозно от болестта, но духът му явно е 
това, което го крепи да не се срине.

Коварното заболяване може да бъде заба-
вено, но не може да бъде победено. С минава-
нето на годините Морис все по-трудно успява 
да се справи с огромното психическо и физи-
ческо натоварване в кеча и в крайна сметка 
решава да се откаже. Феновете на кеча са съ-
крушени от новината, че тяхното любимо чу-
довище с нежно сърце слиза от ринга. В по-
следния си мач на 14 февруари 1953 г. той 
губи от противника си, но това въобще не впе-
чатлява публиката, видяла бляскавите му ус-
пехи над абсолютно всички легендарни име-
на в спорта.

Няколко месеца по-късно Тиле се мести да 
живее при своя най-близък приятел и свой от-
кривател Карл Пожело в имението му в Чика-
го. Литовецът е болен от рак на белите дро-
бове и умира на 4 септември 1954 г. В този 
момент Морис Тиле явно решава, че е

твърде уморен да се бори
с болестта
и умира 13 часа след своя верен другар. 

Двамата са погребани рамо до рамо в семей-
ния парцел на Пожело в Илинойс.

Докато е на смъртно легло, френският ке-
чист се съгласява да му бъде направена гип-
сова отливка на лицето и по-късно е поставен 
в спортна зала на славата. А много години 
след това се ражда хитовата анимационна по-
редица “Шрек”.

От компанията DreamWorks и до днес не 

са потвърдили или отрекли слуховете, че са 
ползвали лика на Морис Тиле, когато започ-
ват да рисуват зеленото чудовище - главен ге-
рой на поредицата. Факт е, че зеленият Шрек 
притежава много от положителните качества 

на великия кечист. А и широко скроен човек 
като Морис едва ли щеше да се обиди, ако от-
някъде успее да гледа популярната анима-
ция. Нали децата и техните родители продъл-
жават да се смеят от сърце, когато пуснат по 

телевизията приключенията на Шрек. Да не 
забравяме, че мосю Тиле посвети живота си 
на мисията със страшната муцуна да подаря-
ва положителни емоции на малки и големи по 
целия свят.

ЛЮБОПИТНО

Сн.: Wikipedia
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Поколението Y - така социолозите наричат 
родените през 80-те години. Те са независи-
ми, с подчертана индивидуалност и ревниво 
пазена свобода. Израсли са в мрежата и жи-
веят в свят без граници. Българите от аван-
гарда на това поколение изглеждат, сякаш 
кризата е минала край тях, без да я забеле-
жат. Докато родителите им говорят за безра-
ботица и безпаричие, те обсъждат нови про-
екти. Харесват ли ни или не, те са бъдещето и 
вместо да им налагаме остарели стереотипи 
на работа и живот, по-добре да се опитаме да 
ги разберем.

„Знаеш ли, че преди началото на всяка 
филмова продукция ми треперят ръцете? - 
казва Магдалена. - Все се притеснявам, дали 
ще дам най-доброто от себе си...“ Магдалена 
Бояджиева е сред българите, които ще тръ-
пнат в нощта на 97-мите „Оскар“-и - дали ще 
чуят заветното „And the Oscar goes to...“ „Ня-
как странно ми е всичко, не мога още да го ос-
ъзная“, казва тя.

Късометражният “The Man Who Could Not 
Remain Silent“ („Човекът, който не можеше по-
вече да мълчи“) е номиниран за „Оскар" след 
победното си шествие на над 60 кинофести-
вала и успехи на най-важните от тях. Получи 

„Златна палма“ в Кан за „Най-добър късоме-
тражен филм“. Победител е и на Европейските 
филмови награди (ЕFA). Ако спечели и „Оскар“ 
- за което предричат много кино специалисти 
- ще събере най-престижното в света „златно 
трио“: „Златна палма“, приз на EFA и „Оскар“.

Потресаващата история, разказана във 
филма с много любов, е по действителен слу-
чай. През 1993-а влак, пътуващ от Белград 
в Сърбия до Подгорица и Бар в Черна гора, 

е спрян внезапно на малката гара Штрпци в 
Босна и Херцеговина. Въоръжени мъже от 
сръбската паравоенна групировка „Отмъсти-
тели“ проверяват личните документи по ваго-
ните и свалят общо 18 мюсюлмани от Босна.

Натоварват ги на камион и
ги разстрелват като кучета
- само заради това, че са мюсюлмани. Във 

влака има около 500 пътници, но само един 

от тях - пенсионираният хърватски офицер 
Томо Бузов - се опълчва на паравоенните.

Той защитава млад мюсюлманин без доку-
менти, като го спасява от гибел, но заплаща 
за това с живота си. Филмът поставя етична-
та тема за третата страна в един конфликт - 
трябва ли свидетелите на едно зверство да ос-
танат безучастни, и каква е цената на това, да 
не премълчиш истината. Историята е разказа-
на в 14-минутния филм по много драматичен 

ПОКОЛЕНИЕТО Y

БОРЯНА АНТИМОВА
boryana@bgvoice.com

Преди участието си в 
лентата „Човекът, който 
не можеше да мълчи 
повече“ българката 
работи за 6 сериала и 
над 20 наши и чужди 
кинопродукции.

Снимки: Личен архив

Магдалена Бояджиева: Нова BG 
следа на номинациите „Оскар“ 
през очите на художник-гримьора

С приятелката си Стефания Кочева, 
актриса в Сатиричния театър В царството на художника гримьор В Черна гора на снимки на филм
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и въздействащ начин.
Филмът е продукция между Хърватия, Бъл-

гария и Франция и е реализиран с подкрепата 
на Националния филмов център. Продуцент 
от българска страна е Катя Тричкова с ком-
панията си „Контраст“, асоцииран продуцент 
е Кристина Самсарова. Българи са и худож-
никът на костюмите (Гео Павлов), художник-
гримьорът (Магдалена Бояджиева), звуко-
режисьорът (Веселин Зографов), асистентът 

му (София Жечева). Цялостната постпродук-
ция на звука също е българска, реализира се 
в „СОНУС филмпост“ от звуковия дизайнер 
Иван Андреев и екип: Александър Симеонов, 
Ивайло Нацев и Цветан Кадийски.

Художник-гримьорът Магдалена Бояджиева е 

„зоркото око“, от което не
убягва нито една емоция
по лицата на актьорите, но самата тя през 

целия си живот е зад камерата и стои встра-
ни от светската суета. Магдалена приоткрех-
на пред BG VOICE завесата от кухнята на про-
дукцията, докато е на снимки в Шри Ланка.

Успехът на филма според нея си има свое-
то обяснение - въпреки смесения състав от 
различни нации, екипът е от много сплотени 
професионалисти, не са срещали никакви про-
блеми в работата си. „Това, че сме събрани точ-
но тези хора в този екип, е като пръст на Съд-
бата. Моята генерална философия за живота 
е, че когато си с положителна нагласа към све-
та, когато всеки вложи позитивната си енергия 
и отдаденост в работата, успехите неизбежно 
идват, рано или късно“, коментира тя.

„Беше голям студ по време на снимките, но 
така беше по-реалистично заради основната 
тема на филма - зверството“, казва Магдале-
на. Задачата й е лицата на актьорите да са 
гримирани така, че да не личи гримът, но да 
изглеждат уморени от дългия път и притесне-
ни от нахлуването на паравоенните.

„Работата беше страхотна, в нея преот-
крих какви би трябвало да бъдат отношени-
ята между колегите в един филм. В този екип 
просто всичко беше наред. При всеки изник-
нал проблем или въпрос се коментираше, сти-
гаше се до решения. Всички бяха много спо-
койни, вглъбени, целенасочени в работата и 
снимките бяха така добре организирани, че с 

удоволствие да правиш това, което се очаква 
от теб“, разказва Магдалена.

“С режисьора Небойша Слиепчевич беше 
удоволствие да се работи - казва още тя. - Ся-
даме и обсъждаме всеки детайл, всичко, кое-
то той иска или не иска да види. Аз предлагам 
нещо, той предлага нещо, стигаме до вариан-
ти. Актьорите - разкошни и големи професио-
налисти на световно ниво.“

Магдалена се гордее много с колегите си 

българи. „Продуцентите по принцип са странни 
за комуникации, но супер професионалистът

Катя Тричкова намира
път към всеки
Всички казуси във филма се разрешава-

ха по най-нормален начин и това всъщност я 
прави различна“, казва Магдалена.

За художника по костюмите Гео Павлов 
първите думи, които й идват, са „професиона-
лист“ и „педант, но в хубавия смисъл, просто 
машина“. Разказва, че по време на работа ви-
наги е строг, сериозен и хората около него по-

някога тръпнат, но просто е вглъбен в работа-
та си и си личи, че това е страстта му, че „диша 
с това“. Магдалена е очарована и от звукоре-
жисьора Веселин Зографов, и от шефа на зву-
ковата постпродукция Иван Андреев.

Интересен е пътят на Магдалена до този 
вълнуващ миг. Все още й е странно как така 
в портфолиото й вече ще пише поне „номини-
рана за „Оскар“. Като дете я вълнуват съвсем 
други неща. Иска да се занимава с кримино-
логия, да бъде полицай, да учи в Академия-
та на МВР в Симеоново. Завършва Втора ан-
глийска гимназия и следва „Право“, което е 
най-близко до плана й да разнищва престъ-
пления. По време на следването осъзнава, че 
това не е за нея, и желанията й тръгват в дру-
га посока.

„Една сутрин просто се събудих

и си казах: „Аз ще ставам
гримьор“ 
Вкъщи ме погледнаха странно: „Ти пък... Та 

ти една спирала на миглите не можеш да си 
сложиш, как ще гримираш другите?“. Казах: 
„Ами стойте, та гледайте!“, смее се тя. Не е от 
момичетата, които обичат да експерименти-
рат с грим върху себе си или приятелките си. 
Записва се на специален курс.

„Като кажеш „грим“, хората винаги си пред-
ставят този бюти вариант, който често по-
казват в Tik-tok. Обаче мен тази бюти част 
на грима най-малко ме привлича“, казва тя. 
Интересен й е точно гримът за кино, а не за 
булка или абитуриентка например, макар че 
прави и това. Харесва й също гримът, при 
който преобразява човека. В номинирания за 
„Оскар“ филм обаче гримът е предизвикател-
ство. „Всичките актьори имат грим върху себе 
си, и то немалко, но изглежда, че нямат. Това 
е всъщност изкуството и най-доброто пости-
жение за един художник-гримьор в киното“, 
пояснява тя.

„Като се замисля, деля пътя си като гри-

мьор на две: преди и след киното“, споделя 
Магдалена. Минала е през всичко - театър, 
телевизионни сериали, реклами, клипове. От-
крива, че киното я прави най-щастлива, то е 
нейната страст. За 12 години в професията е 
минала през какви ли не горчивини и труд-
ни периоди. Няколко години трупа опит в Са-
тиричния театър в София. Междувременно 
участва и в други проекти, докато един ден 
не среща Николай Мутафчиев, кинорежисьор 
и продуцент.

„Искаш ли да пробваш в киното, да ви-
диш как е?“

пита я той, а тя веднага се
запалва по идеята. 
Първата й среща с киното е в български се-

риал, прави всичко - коси, грим. Участвала е в 
общо 7 сериала като „Пътят на честта“, „Мен 
не ме мислете“, „Съни бийч“, „Алея на слава-
та“. Приема тези години като школа за тру-
пане на опит, докато киното не я поглъща с 
магията си. Работила е с режисьори като Ди-
митър Димитров („Гунди - легенда за любо-
вта“), със Станислав Тодоров - Роги, със Сте-
фан Командарев и последния му филм  „Made 
in EU“, който е на финална постпродукция. Ра-
ботила е за чужди проекти основно на Балка-
ните - Сърбия, Гърция, Хърватска, Черна гора.

Магдалена не промотира работата си в со-
циалните мрежи, а и не й е необходимо. Ра-
боти така, че всеки продуцент или режисьор 
да я препоръча на свои колеги. За шанса да се 
запознае с Катя Тричкова и в портфолиото й 
да пише „Oscar nominated“ трябва да благода-
ри на сърби, а не на българи. Те я запознават 
с необикновената Катя. Преди „Оскарския“ 
филм е работила с продуцентката и по други 
проекти на Балканите.

Била е художник-гримьор в над 20 фил-
ма, като само за миналата година е участва-
ла в 5. Включила се е и в още една много ус-
пешна продукция на българка - „Скарлет“ на 
Мария Бобева от Лос Анджелис. Филмът ус-
пешно участва в 11 фестивала, има награди 
като „Най-добър късометражен филм“ на жу-
рито на фестивала в Бевърли Хилс, наградата 
на публиката на фестивала в Нюпорт Бийч и 
„Най-добър късометражен филм“ в Дака.

В „Скарлет“ едната от главните героини е 
дете, в номинирания за „Оскар“ филм също е 
имала дете. Оказва се, че 

малките актьори са много любими за грим
дисциплинирани са, дори ако се наложи 

да им се сложи „кръв“ по тялото. „Това е част 
от тяхното естествено превълпъщаване, при-
емат го като игра, много са гъвкави и често 
са по-дисциплинирани от големите“, казва 
Магдалена.

Все така преди всяка нова кинопродукция 
се чувства, все едно й е за първи път. С все-
ки следващ проект се стреми да научава нови 
тайни в грима, да пробва нови неща, да бъде 
все по-добра версия на себе си.

„Суетата на света ме уморява и си живея 
малко отнесен мой си живот, без телевизор, 
с книги и рядко ползвам интернет“, признава 
тя. Най-добре се чувства на някоя полянка с 
любимото си куче Киара.

ПОКОЛЕНИЕТО Y

На плажа в Гърция, по време на снимки на гръцка продукция

Снимки на „Скарлет“, Магдалена (вдясно) с колежката си Ая, рисуват татуировки по тялото на актьор

С най-добрата си приятелка, кучето Киара

Кадър от номинирания за „Оскар“ филм „Човекът, който не можеше да мълчи повече“
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Корабът „Титаник“  потъва в ранните часо-
ве на 15 април 1912 г. по време на първото си 
пътуване, загиналите са около 15 000.

Днес повечето хора ще ви кажат, че причи-
ната е незнайно откъде взел се айсберг, лоша 
видимост, инженерни слабости в изработката 
на уж непотопяемия кораб и поредица от чо-
вешки грешки. Но в началото на 20-ти век, ко-
гато свръхестествените обяснения, модните 
сеанси при екстрасенси и последните археоло-
гически открития разпалват въображението, 
хорската мълва разнася една друга история.

Една стара легенда гласи, че на борда на пре-
зокеанския кораб е имало много важен пътник: 
древна египетска мумия, изпратена от Британ-
ския музей в САЩ. Разказвачите на тази мисте-
риозна история твърдят, че „Титаник“ е потънал 
заради отмъстителния дух на 3600-годишната 
древноегипетска жрица, чиито останки 

пътували в товарния отсек
на плавателния съд
Фолклорните митове за древните египетски 

проклятия съществуват от векове, особено след 
преоткриването на гробницата на Тутанкамон и 
преждевременната смърт на лорд Карнарвън, 
аристократът, финансирал експедициите. 

Тези легенди стават популярни чрез хора 
като Бертрам Флетчър Робинсън, британски 
журналист от 19 век, който бил добър прия-
тел с Артър Конан Дойл. 

Робинсън прекарва месеци в разследване 
на твърдения за сериозни нещастия, сполете-
ли хора, които са боравели или може би просто 
са имали допир до древен артефакт, известен 
като „Нещастната мумия“ в Британския музей, 
пише Списание8. Журналистът умира през 
1907 г. точно преди да публикува статията си. 

Това разпалва въображението на Артър Ко-
нан Дойл: „Има много приказки за силите на 
древните египтяни и знам, че не бих искал да 

се заблуждавам за техните гробници и реликви. 

Има много злонамерени
духове
Друг защитник на версията за „проклятието 

на мумията“ е журналистът Уилям Стед. Той 
и негов колега измислят зловеща история за 
проклятие, след като виждат капака на ковче-
га на жрицата на Амон в Британския музей.

Стед загива при потъването на „Титаник“... 
Малко се знае за последните му часове. Ня-
кои източници споменават, че е присъствал 
на изискана вечеря в ресторанта на кораба, 
където занимавал сътрапезниците си със 
страшни истории и една от тях била за про-
кълната мумия в Британския музей.

„Сензационната“ история бива разгласе-
на от американската преса, включително от 
Washington Post. Вестникът публикува ста-
тия през май 1912 г., която предполага, че 
„Титаник“ е обречен заради злобния дух на 
египетска жрица, починала в град Тива през 
1600 години пр.н.е.

През 1985 г. от Историческото общество на 
„Титаник“ твърдят, че са се сдобили с пълния 
списък с товари на кораба и няма данни за ни-
какви древни египетски артефакти на борда.

„Карго документацията изхвърля тези ми-
тове направо през прозореца“, заявява тогава 

пред медиите Чарлз Хаас, президент на Исто-
рическото общество на „Титаник“.

Така наречената „Нещастна мумия“ все още 
може да се намери днес в Британския музей 
с кодово име EA22542. Обектът не съдържа 

никакви човешки останки, това е просто боя-
дисана дървена кутия с форма на ковчег, раз-
рисувана по каноните на древността. Предме-
тът дори не е напуснал музея до 1990 г. за 
временна изложба.

ЛЮБОПИТНО

„Злата древна 
мумия“, която 
потопи „Титаник“
Върху тази версия 
за трагедията е 
разсъждавал дори сър 
Артър Конан Дойл

Сн.: Wikipedia

Сн.: Pixabay
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Учени от Оксфордския университет разра-
ботват ваксина за предотвратяване на смър-
тоносното заболяване рак.

Изследователите обявиха, че планират да 
„открият неоткриваемото“ и да идентифици-
рат промени в клетките, които започват до 20 
години преди да се развие пълноценен рак. 
Проф.Сара Благдън от университета, която е 
пионер в създаването на една от първите вак-
сини срещу Ковид-19, е съръководител на 
съвместния проект с фармацевтичния гигант 
GSK. Заедно те ще изследват „биологията пре-
ди рака“, съобщи Mirror.

„Ракът не се появява от нищото. Винаги си 
представяте, че развитието на рака в тялото 
ви отнема около година или две, но всъщност 
вече знаем, че развитието на рака може да от-
неме до 20 години, а понякога и повече, тъй 
като нормалната клетка се превръща в ракова. 
Знаем, че всъщност в този момент повечето ра-
кови заболявания са невидими, когато преми-
нават през този, както сега го наричаме, пред-

раков стадий. И така, целта на ваксината не е 

да се ваксинира срещу 
установен рак
а всъщност да се ваксинира срещу този 

предраков стадий“, заяви тя в предаването 

Today на Би Би Си Радио 4.
Програмата на GSK и Оксфорд за имунопро-

филактика на рака се финансира от произво-
дителя на лекарства. Университетът вече раз-
полага с някои от водещите изследователи, 
които идентифицират специфични за тумо-
ра протеини. Те могат да бъдат насочени към 
ваксини, които спират връщането на болестта 
при хора с вече имат установен рак. Но този 
последен етап от изследванията ще разшири 
още повече границите на медицинската нау-
ка, за да може потенциално да се ваксинират 
хората срещу рак, преди да са го получили.

„Това партньорство представлява стъпка 
напред в изследванията на рака. Целта ни е 
да разкрием потенциала на ваксините срещу 
рак и да дадем надежда на пациентите по це-
лия свят“, каза проф. Айрин Трейси, замест-
ник-ректор на Оксфордския университет

„Ракът е болест, която е донесла болка и е 
разбила сърцата на всяко семейство в страната, 
включително и на моето. Но благодарение на 

нашите водещи в
света университети и
предприятия
които работят в синхрон, както Оксфорд и 

GSK правят тук, можем да използваме наука-
та и иновациите, за да променим възможност-
ите за диагностициране и лечение на това за-
боляване“, посочи министърът на науката и 
технологиите Питър Кайл.

Изкуственият интелект (ИИ) ще бъде из-
ползван за по-детайлен анализ на новите 

„подробни микроскопски“ изображения на 
клетките, за да се опита да търси закономер-
ности в ранните промени, които могат да нас-
тъпят. Ще бъдат използвани и последните 
постижения в областта на единичното гене-
тично секвениране на клетки.

„Преди около три години създадохме работ-
на група от учени в Оксфорд, които бяха гото-
ви да се справят с предизвикателството да се 
опитат да направят това. Имаме късмет, тъй 
като бяха направени огромни технически про-
биви, които можем да използваме, така че вече 
можем да започнем да откриваме неоткрива-
емото. На базата на това успяхме да разберем 

какви характеристики имат
тези клетки
когато преминават към рак, за да можем да 

разработим ваксина, насочена специално сре-
щу тях“, добави проф. Благдън.

GSK и Оксфорд създадоха Института по 
молекулярна и компютърна медицина през 
2021 г., за да стимулират изследванията за 
нови лекарства.

„Радваме се, че ще засилим още повече от-
ношенията си с Оксфордския университет и 
ще съчетаем задълбочените познания на уче-
ните от Оксфорд и GSK. Като изследваме би-
ологията на предраковите заболявания и се 
опираме на опита на GSK в науката за имун-
ната система, ние целим да генерираме клю-
чови познания за хората, изложени на риск от 
развитие на рак“, заяви Тони Ууд, главен нау-
чен директор в GSK.

ВАШЕТО ЗДРАВЕ

Васкина срещу рак? 
Да, възможно е
Учени са напът 
да „открият 
неоткриваемото“

Сн.: Pixabay
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Френската модна къща Chanel предста-
ви в Париж цветна колекция висша мода за 
пролет-лято 2025 г., създадена от творче-
ското й студио, а не от новия артистичен ди-
ректор Матю Блази.

Знаменитости, сред които Кайли Дженър 
и Памела Андерсън, наблюдаваха шоуто в 
Grand Palais – огромно изложбено простран-
ство със стъклен покрив, където моделите 
се разхождаха върху конструкция, оформе-
на като логото на марката с двойно C.

Студиото на Chanel пое творческите за-
дължения след внезапното напускане на 
Виржини Виар като артистичен директор 
през юни, предаде АФП.

Блази беше назначен миналия месец, но 
ще представи първите си произведения 
през септември.

Френската модна къща заяви, че шоуто 
е замислено като сценарий от цветове, кой-
то „започва на разсъмване и започва отново 
след настъпването на нощта“.

Дефилето започна с костюми от туид в 
бяло, пастелно жълто, аква зелено или лю-
ляково, след което премина в по-ярки нюан-
си и завърши с вечерни рокли в тъмно си-
ньо и черно.

Костюмите бяха модернизирани, а рокли-
те бяха леки, изработени от муселин или са-
тен, понякога украсени с пайети, и варираха 
от къси до дълги.

Забележителна небесносиня пелерина, 
носена върху къса рокля с пайети, напомня-
ше стила на принцеса от приказките.

Колекцията беше съчетана с обувки с ка-
ишки – равни и на ток – в небесносиньо, лю-
ляково, бяло или кремаво, всички с черен за-
острен връх.

МОДА

Знаменитости наблюдаваха шоуто в Grand Palais – 
огромно изложбено пространство със стъклен покрив

Сн.: ЕПА/БГНЕС

Пред очите на Памела 
Андерсън: Chanel 
представи колекцията 
си пролет-лято 2025
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ШОФЬОР ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60156, Малка компания търси шофьор. Ка-
раме леки товари midwest и south. Без East Coast. 2700-3300 мили 
на седмица. Заплата по договаряне. 2245221007  №20270
OWNER OPERATORS,
Цена US$ 1.00, Зипкод 60056, Малка транспортна компания на-
бира owner operator. Работим box truck and semi. Амазон hook 
and drop. Налични са иа други бордове. Предлагаме permits, fuel 
cards, weekly direct deposit, 24/7 friendly dispatch. За повече ин-
формация 224-795-5588; mr13inc@gmail.com 2247955588 №20253
TRAILERS FOR RENT,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60070, Available 53` DryVan and 53` Reefer 
Trailers for rent. Month to month � at rate and no mileage charge. Call 
at 508-280-2188 5082802188 №20254
ШОФЬОР - DRY VAN ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60047, Свободни две места за SOLO DRY 
VAN шофьор класс \"А\" Максимум мили, автоматик камион. 
Плащаме $0.65/ миля. (пълни/празни) 615-473-3887 Алекс 
6154733887 №20252
DRIVERS MDW/SOUTH,
Цена US$ 60.00, Зипкод 60018, HIRING CDL CLASS A DRIVER FOR 
A 2020 CASCADIA TRUCK FULLY EQUIPPED.WE TREAT OUR DRIVERS 
AS PARTNERS,CHOOSE YOU ROUTES.EASY GOING DISPATCH AND 
24/7 SUPPORT. 65 CENT PER MILE,ALL MILES,DETENTIONS,EXTRA 
STOPS,SAFETY BONUSES,LEASE TRUCK AND TRAILER POSSIBILITIES.
CALL OR TEXT JIMMY(DIMITAR) 630-332-0008 6303320008 №20218
MDW/SOUTH CDL DRIVER,
Цена US$ 65.00, Зипкод 60018, CHOOSE YOUR ROUTES,FRIENDLY 
DISPATCH AND 24/7 SUPPORT. 2020 CASCADIA TRUCK FULLY  
EQUIPPED.65 CENTS PER MILE,ALL MILES,DETENTIONS,SAFETY 
BONUSES ETC.POSSIBILITY FOR LEASE TO OWN TRUCK AND TRAILER.
HOME EVERY WEEKEND.CALL OR TEXT JIMMY ( DIMITAR) 630-332-
0008 6303320008 №20219
TEAM DRIVER 0,80
Цена US$ 10,000.00, Зипкод 60008, Търси се Тим шофьори от Януа-
ри за стеади курс от IL -Las Vegas do PA -IL за повече информация 
8472542504 8472542504 №20176

COAST TO COAST
OWNER OPS W HAZMAT,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60067, Light, consistent freight Full company 
fuel discount (up to $1.20 per gallon) Trailers available Call for details: 
1.800.719.4921 3609706448 №20559
ДИСПЕЧЕР,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60067, AGI TRUCKING INC , SCHAUMBURG IL 
ТЪРСИ ДИСПЕЧАРИ СЪС ОПИТ ЗА РАБОТА В ОФИС. ЗА ПОВЕЧЕ ИН-
ФОРМАЦИЯ - ТЕЛ.727-488-8269 Иван 7274888269 №20474

РАБОТА ТЪРСЯ
ЧИКАГО

DISPATCHER REMOTE,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60056, Dispatcher от България с 
опит 53V/R/F/Hz търсиш коректен и доверен диспечер 

РАБОТА ПРЕДЛАГАМ 

ДИСПЕЧЕРСКИ УСЛУГИ, 
Цена US$ 10.00, Зипкод 60008, Опитни OTR диспечери с над 10г 
опит в бизнеса с dry van, reefer, team, 10% диспеч, търсим О/О с 
опит, тел.:8478092420 8478092420 №20588
ОФИС СЪТРУДНИК,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Малка транспортна фирма търси 
сътрудник за работа от вкъщи. Ангажиментите са за оформяне 
на invoices and safty. Необходим е предишен опит . 8475534122 
№20579
ОФИС СЪТРУДНИК,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Малка транспортна фирма търси 
сътрудник за работа от вкъщи. Ангажиментите са за оформяне 
на invoices and safty. Необходим е предишен опит . 8475534122 
№20580
ОФИС СЪТРУДНИК, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Малка транспортна фирма търси 
сътрудник за работа от вкъщи. Safty - invoices . Experience needed. 
847-553-4122 8475534122 №20581
OFICE SATRUDNIK,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Malka transportna company tarsi 
satrudnik za Rabota ot vkashtii Safty and invoices Neobhodim 
experience 8475534122 №20582
WORK FROM HOME ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, small trucking company is looking for 
an associate to work from home,safety, invoicing, experience needed. 
1-847-553-4122 8475534122 №20584
WORK FROM HOME ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, small trucking company is looking for 
an associate to work from home,safety, invoicing, experience needed. 
1-847-553-4122 8475534122 №20585
WORK FROM HOME ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, small trucking company is looking for 
an associate to work from home,safety, invoicing, experience needed. 
1-847-553-4122 8475534122 №20586
CDL CLASS A DRIVER ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60070, Търся шофьор със CDL Class A 
Hazmat and tanker endorsement и минимом 2 години опит. Запла-
щане 65 до 70 цента на мила. 2023 Volvo vnl760 автоматик, 2023 
wabash dry van. За повече информация моля обадетесе на теле-
фон 773-988-0240 Сашо. 7739880240 №20587
CDL DRIVER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60060, Need a CDL driver Monday to Friday 
no east coast trips. Clean record and 2 years experience. good 
money- $1700 per week up to 2500 miles 2246598342 №20574
OWNER OPERATORS ,
Цена US$ 0.00, Зипкод , DS Express Inc. набира owner operators с 
HazMat и чист driver record. Седмично заплащане (direct deposit), 
12% dispatch. 7087454284 №20551
TRUCK DRIVER CLASS A,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60074, Looking for Truck Driver Class A. 

Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назна-
чи Front Desk и Parts men на пълен работен ден ( понеделник-
петьк) Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 
2243919193 №20379
OWNER OPERATORS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60048, Малка компания предлага съвмест-
на работа с Owner Operators! Midwest; 24/7 Dispatch; Fuel Discounts 
up to 70 c/gal.; Предимно леки товари; Постоянни курсове;Direct 
Deposit всеки петък! -Tel. (847) 483-8787 8476659273 №20355
CDL DRIVERS NEED IT,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60193, Набирам CDL шофьори със Хазмат 
и Танкер енд. са задължителни. Работата е за ОТР. Оборудването 
е 2021 Freightliner Cascadia с APU и 53ft Dry van. Предлагаме : - 
добро отношение и професионален диспеч. - Директен депозит 
всеки петък - Заплащане на миля или твърдо на ден -Карти за го-
риво Изискваня: - Clean record and background check. - Hazmat + 
tanker end. -2 години опит 7738632448 №20358
OWNER OPERATORS,
Цена US$ 1.00, Зипкод 60056, Търсим owner operators за съв-
мества работа с амазон. Hook and drop- power omly. Semi and box 
truck. Предлагаме 24/7 диспеч, fuel cards, weekly direct deposit 
и коректно отношение. 224-795-5588 или mr13inc@gmail.com 
22479 №20348
БОЯДЖИЙ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60004, Търся бояджий с опит и без опит. 
Тел: 773 865 0406 7738650406 №20337
OTR DRIVER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60143, Предлагам работа за шофьори CDL 
клас А с минимум две години опит. За повече информация, моля, 
обадете се на 224-717-9656 2247179656 №20327
CDL CLASS A DRIVER ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60070, Atom Transportation Corp Търся шо-
фиор със CDL Class A Hazmat и Tanker endorsements. Заплаштане-
то е между .65 и .70 цента на мила, минимом 2 години опит. 2023 
Volvo vnl760 и 2023 Wabash dry van. За повече информациа моля 
обадете се на телефон 773-988-0240 Сашо. 7739880240 №20330
OWNERS & CDL DRIVERS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60048, Търсим Owners и регионални CDL A 
шофьори! Добро заплащане! Възможност за прибиране в къщи 
през ден и всеки уикенд! Предимно Midwest; 24/7 Dispatch; Чек 
всеки петък! За повече информация 847-665-9273 или (847) 483-
8787! 8476659273 №20308
OWNERS AND DRIVERS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60106, Набираме OWNER OPERАTORS и 
DRIVERS. Fuel карти с големи отстъпки-спестявате $500-$800 от от-
стъпки на месец, 10% диспеч.$250 cargo insurance. DRIVERS-$0.65 
на миля. Заплащане всяка седмица, Delivery в понеделник, плаща-
не в петък.Тел 773-538-3818 7735383818 №20286
DRIVER CDL,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Търся шофьор за регионално/ло-
кално каране на Volvo. Заплащане може на миля или процент от 
букиннга,както се разберем. За повече информация на тел.847-
749-9161 8477499161 №20287

BG VOICE СВАЛЕТЕ СИ МОБИЛНОТО ПРИЛОЖЕНИЕ BG LINKEDBG LINKED И ПУБЛИКУВАЙТЕ БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА В РЕАЛНО ВРЕМЕ

Maximum miles per week. New Truck Freightliner Cascadia 2024. 
Home on weekend. Great Pay 847-452-4058 8474524058 №20535
TEAM DRIVERS STEADY ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60008, Търсим Теам 0,75cpm за стеди то-
вар IL до Las Vegas,NV после Las Vegas -York,Pa back to IL total miles 
5000 week стартира от първи Януари 8472542504 №20513
CDL DRIVERS ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60143, WE looking for dedicated lines form 
IL-NC,CO,SC,VA, Dry loads and Reefers more info 8472542504 EMIL 
8472542504 №20514
SAFETY FOR TRUCKING ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60008, Търсим човек за Safety за транспорт-
на компания с опит за повече информация тел 8472542504 Емил 
или Георги 6125456192 8472542504 №20515
DRIVER NEEDED,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60564, I’m looking for a regional intermodal 
driver. Home daily, weekends o� , with optional Saturday work. Pay is 
$0.55 per mile. Contact me for details! 6306700679 №20499
МЕХАНИК ЗА КАМИОНИ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60143, Търсим механик за камиони без 
опит или опит на външни условия за Road Services за повече ин-
формация Емил 8472542504 8472542504 №20500
CDL DRIVERS ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60143, Търсим шофьори за рефер товари 
и dry van заплащане от 0.55 до 0.60 за сухи товари за рефер 0.60-
0.65с на милия ходим do NC ,SC CO GA PA NJ NY KS TX MS постояни 
товари от IL 50% hook and drop в Чикаго повече инфо 8472542504 
84725425404 №20501
CDL DRIVER NEEDED,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60564, Intermodal semi truck driver
needed, home nightly & weekends, Saturdays optional. 2+ yrs exp, 
clean background. 6306700679 №20486
CDL CLASS A,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна компания търси да на-
значи: --Шофьори без значение от опита- предлагаме обучение. 
Автоматик камиони с APU. Заплащане според опита-$0.60-$0.65 
cpm. --Owner Operators – Dry Van, Reefers and/or Hazmat. Профе-
сионално отношение, много добри отстъпки на гориво и гуми, 
изготвяне на регистрации, IFTA and Permits, както и отдаваме ре-
маркета под наем. 10% Dispatch Fee. Заплащане всяка седмица. 
Ph#7736036413 7736036413 №20489
CDL CLASS A,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна компания търси: -Шо-
фьори OTR: 60-65 cpm. -Owner Operators–Dry Van,Reefer,Hazmat.
Mного добри отстъпки на гориво и гуми, изготвяне на 
регистрации,IFTA and Permits,отдаваме ремаркета под наем.10% 
Dispatch Fee Заплащане всяка седмица. Ph#7736036413 
7736036413 №20495
CDL CLASS A,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна компания търси: -Шо-
фьори OTR: 60-65 cpm. -Owner Operators–Dry Van,Reefer,Hazmat.
Mного добри отстъпки на гориво и гуми,изготвяне на регистра-
ции, IFTA and Permits,отдаваме ремаркета под наем. 10% Dispatch 
Fee.Заплащане всяка седмица. Ph#7736036413 7736036413 
№20496
CDL CLASS A,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна компания търси: -Шо-
фьори OTR: 60-65 cpm. -Owner Operators–Dry Van,Reefer,Hazmat.
Mного добри отстъпки на гориво и гуми,изготвяне на 
регистрации,IFTA and Permits,отдаваме ремаркета под наем.10% 
Dispatch Fee.Заплащане всяка седмица. Ph#7736036413 
7736036413 №20497
ОСВЕЖАВАЩИ РЕМОНТИ,
Цена US$ 1.00, Зипкод 60101, Предлагам освежителни ремонти, 
боядисване и електро услуги. 6305428173 №20365
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони трси да назначи 
Front Desk и Parts men на пълен работен ден ( понеделник-петьк) 
Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 изберете 
цветен фон THERE ARE 2243919193 №20374
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назна-
чи Front Desk и Parts men на пълен работен ден от понеделник 
до петък. Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 
2243919193 №20375
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назна-
чи Front Desk и Parts men на пълен работен ден от понеделник 
до петък. Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 
2243919193 №20376
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назна-
чи Front Desk и Parts men на пълен работен ден от понеделник 
до петък. Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 
2243919193 №20377
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 6003, Сервиз за камиони търси да назна-
чи Front Desk и Parts men на пълен работен ден(понеделник-
петък).Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 
2243919193 №20378
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,

ВАШАТА БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА ТУК
Как да публикувам малка обява?

ВАРИАНТ 1: От вашия компютър или мобилно устройство. Отидете на сайта BGVOICE.com в глав-
ното меню на началната страница, натиснете ОБЯВИ (ако отваряте сайта през мобилно устройство, на-
тиснете горе в десния ъгъл иконката, наподобяваща хамбургер, и след това изберете МАЛКИ ОБЯВИ 
от менюто, което ще видите). Попълнете формата за публикуване и изберете дата и брой издания за 
публикуване. Натиснете бутона ИЗПРАТИ, след като сте попълнили формата. Ако искате обявата ви да 
се откроява от останалите, на цветен фон, със снимка или с по-дълъг текст, имате възможност да за-
платите онлайн. 

ВАРИАНТ 2: През телефона си. Чрез безплатното мобилно приложение BG LINKED (което трябва да 
свалите от Google Play или App Store). След като свалите приложението, е необходимо да си създадете 
акаунт, за да може да публикувате обяви. Кликнете върху знака „плюс“ (+) и попълнете полетата за мал-
ката обява. Предимствата са, че обява, публикувана през BG LINKED, е видима веднага в секция „Малки 
обяви“ и потребители, които са заинтересовани от обявата ви, могат лесно да ви изпратят имейл или да 
се обадят. Всички обяви, публикувани през BG LINKED, са безплатни. 

Обява, публикувана чрез мобилното приложение BG LINKED, ще бъде публи-
кувана и в хартиеното, и в дигиталното издание на вестник BG VOICE за периода, 
който сте избрали. Както и обратно – обява, публикувана през сайта BGVOICE.
com, ще бъде публикувана в категория МАЛКИ ОБЯВИ на мобилното приложе-
ние BG LINKED.

Чрез BG LINKED можете да слушате радио BG VOICE, да намерите български 
бизнес близо до вас, да видите график на българските събития, да публикувате малка обява, да 

научите най-важните неща от деня.  

CDL DRIVERS,
AGI TRUCKING INC НАБИРА ШОФЬОРИ С CDL 
CLASS A FOR LONG DISTANCE, HOOK AND 
DROP ТОВАРИ. ЗАПЛАЩАНЕ НА ПЪЛНИ И 
ПРАЗНИ МИЛИ $0,65. ПРЕДЛАГАМЕ ЧИСТО 
НОВИ КАМИОНИ VOLVO 2024. ЗА ПОВЕЧЕ 
ИНФОРМАЦИЯ, OFFICE Schaumburg IL ТЕЛ.-
727-488-8269 ИВАН

ДИСПЕЧЕР
AGI TRUCKING INC IN SCHAUMBURG IL ТЪРСИ 
ДИСПЕЧАРИ ЗА РАБОТА В ОФИСИ. ЗА ПОВЕ-
ЧЕ ИНФОРМАЦИЯ - ТЕЛ.727-488-8269 - ИВАН 
ИЛИ 720-579-6116 - ГЕОРГИ

SUPERVISOR for Tire Shop,
Цена US$ , Зипкод 60007, Tire shop located 
in Wood Dale is looking to hire a supervisor. 
Qualifi  cations: Strong communication and 
interpersonal skills. Basic computer skills. 
Good problem solving skills. Attention to 
detail. Teamwork skills. Job Type: Fulltime Pay: 
From $22.00 per hour Education: High school 
or equivalent (Preferred) Language: English 
(Required) License/Certifi  cation: Driver's 
License (Preferred) Work Location: In person 
Please call to schedule an interview: Phone 
#630-350-8622 6303508622 №20347

Сервиз за камиони търси да назначи Front 
Desk и Parts men на пълен работен ден от 
понеделник до петък. Намира се в Arlington 
Heights. За Контакти: 7739169353

Тръся шофьор на камион, Цена US$ 0.00, 
Зипкод 60056, Търся шофьор на камион пла-
щане на миля с хазмат и танкер ходене из 
цяла Aмерика Камиона е Волво трайлер Dry 
van За повече информация на телефон +1 
773-946-1796 7739461796 №20385

LIVE-IN ДОМ.ПОМОЩНИЦА / ДЕТЕГЛЕДАЧ-
КА за Маями, Флорида Търсим домашна 
помощница - грижа за домакинска работа 
, готвене, пране, гладене и грижа за децата 
когато не са на училище и детска градина. 
Осигурена за вас ще бъде стая със самосто-
ятелна баня, разнообразна храна , интернет 
достъп . Започване 10 ноември 2024, като 
след средата на декември ще бъде свободна 
до началото на януари! Търсим отговорен и 
съвестен човек с опит с деца и домакинство. 
Английски език е предимство, но не е за-
дължителен. Възможно е и да говори руски. 
Дългосрочен ангажимент! Почивни дни по 
договаряне! Отлично месечно заплащане. За 
връзка с нас тел:/WhatsApp: +13053350409

CDL Class A Needed,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна 
компания търси да назначи: ---> Шофьори 
без значение от опита. Предлагаме обуче-
ние за шофьори, които нямат опит. Авто-
матик камиони с APU. Заплащане според 
опита-$0.60-$0.65 cpm. ---> Owner Operators 
– Dry Van, Reefers and/or Hazmat. Предлага-
ме професионално отношение, много добри 
отстъпки на гориво и на гуми, изготвяне на 
регистрации, IFTA and Permits, както и отда-
ваме ремаркета под наем. 10% Dispatch Fee. 
Заплащане всяка седмица. Ph#7736036413 
7736036413 №20488

CDL DRIVER, Цена US$ 0.00, Зипкод 60173, 
AGI TRUCKING INC. НАБИРА ШОФЬОРИ С 
CDL CLASS A, FOR LONG DISTANCE LOADS, 
ЗАПЛАЩАНЕ НА ПЪЛНИ И ПРАЗНИ МИЛИ 
С ДИРЕКТЕН ДЕПОСИТ, ПРЕДЛАГАМЕ НОВИ 
КАМИОНИ VOLVO AND FRHT! ЗА ПОВЕЧЕ ИН-
ФОРМАЦИЯ , OFFICE Schaumburg IL 727-488-
8269 Ivan Stoyanov 7274888269 №20459

СВАЛЕТЕ СИ МОБИЛНОТО ПРИЛОЖЕНИЕ BG LINKEDBG LINKED И ПУБЛИКУВАЙТЕ БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА В РЕАЛНО ВРЕМЕ

МАЛКИ ОБЯВИ
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viber:2243913630 / 0877981874 2243913630 №20493
ДИСПЕЧЕР С ОПИТ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60056, от България/софия диспечер с опит 
53 V/R/F/HZ 0877981874/ VIBER/CALL 877981874 №20273
CHIAGO+ SUBURBS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60016, Жена търси работа като caregiver от 
5 до 7 дни livein на седмица. Без кола,20г. опит. Може помощник 
кухня, почистване на къщи. Тел: 848 459 0982 8484590982 №20184
REMOTE DISPATCHER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60001, REMOTE DISPATCHER 10 YEAR EXP 
REEFER HAZMAT DRY VAN FLAT BED STEP DECK CAR HAULER TMS 
SAFETY INVOICE IFTA SET UP 10 YEAR EXP DISPATCHER 18 YEARS IN 
TRUCKING 7278355206 №20008
ДИСПЕТЧЕР,
Цена US$ 0.00, Зипкод 6007, Диспетчер с опит 18 гд DRY VAN 
REEFER FLATBED STEPDECK CAR HAULER HAZ MAT LTL 727-835-5206 
7278355206 №19887

ФЛОРИДА
DISPATCH REMOTE,
Цена US$ 0.00, Зипкод 33480, 0877981874/VIBER/ ТЕКСТ 53V/R/F/
HZ ДИСПЕЧЕР С ОПИТ ОТ БЪЛГАРИЯ 877981874 №20274
ДИСПЕЧЕР С ОПИТ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 33480, ТЪРСИШ ДИСПЕЧЕР? НО ДАЛИ 
МОЖЕ ДА ТИ ПОМОГНЕ В ТОЗИ МАРКЕТ И ТРУДНИ ВРЕМЕНА! ОТ-
ГОВОРЕН И ЗНАЕЩ ЧОВЕК, ЗА ДОБРА РАБОТА. ВИБЕР 0877981874 
877981874 №20209

ПРОДАВАМ
АТЛАНТА

VOLVO TRUCK 780,
Цена US$ 11.00, Зипкод 30518, 2003 Volvo 780.Volvo engine. Auto 
shift with clutch. Call for details. 4042007040 №20140

ЧИКАГО
2020 UTILITY TRAILER,
Цена US$ 50.00, Зипкод 60133, 2020 Utility Trailer, 53 x 102, Carrier 
Refrigerated Unit X4 7300, 12K Hours, Air Ride, Swing Doors. 
2245220204 №20305
ПРОДАВА АВТОМОБИЛ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60090, Scion tc2008 Колата е в перфект-
но състояние, никакви проблеми с двигател и трансмисия. 
17736901956 №20249
ПРОДАВА КОЛА,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60090, Scion TC2008 Колата е на 133000 
мили, в идеално състояние, без никакви проблеми по двигател и 
трансмисия. Всичко по колата работи. 7736901956 №20250
TRAILERS FOR RENT,
Цена US$ 800.00, Зипкод 60118, Здравейте!Давам GREAT DANE 
TRAILERS DRY VAN 2021 FOR RENT без Charges for tires and 
brakes!Ремаркетата са с нови гуми и спирачки, имат VENTS и по-
ставка с резервна гума!Договор за 3 или 6 месеца, по желание на 
клиента може и за година.Едномесечен депозит и нищо повече. 
850 460 4949 8504604949 №19927

ФЛОРИДА
2014 UTILITY TRAILER,
Цена US$ 18,500.00, Зипкод 33702, 2014 UTILITY TRAILER DRY VAN 
SWING DOORS. 53' x 102' VIRGIN TIRES ALL AROUND "GOODYEAR" 
ALMOST BRAND NEW. TITLE IN HAND 7273313230 №19991
КАМИОН + РЕМАРКЕ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 63376, 2012 Kenworth T700 на 794,000 мили 
и 2003 Great Dane Dryvan. Всички документи са налични. Ками-
онът и ремаркето са изрядни и road-ready. Телефон за връзка и 
въпроси: 573-380-4090. 5733804090 №20554

ИМОТИ ДАВАМ ПОД НАЕМ

ЧИКАГО
TRUCK PARKING SPOTS, 
Цена US$ 300.00, Зипкод 60107, Park Central o� ers semi truck 
parking spots in a gated, camera armed lot in Streamwood IL. Price 
per spot $300. Email: sales@park-central.com or call 224-836-1911 
2248361911 №20589
ELK GROVE $1400,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Дава се апартамент под наем с една 
спалня,допълнителна стая 10*10 (идеална да детска или офис), 
една баня,едно паркомясто. Нови електроуреди ,гранитен плот и 
паркет.Близо до летището , I90 и US83 2242247423 №20575
APARTMENT FOR RENT,
Цена US$ 1,800.00, Зипкод 60005, Apartament se dava pod naem 
v Arlington Heights.2 bedroom 2 bathroom. Goliam apartament. 
D25 uchilishta. Do Mariano\\\\\\\\\\\\\\\'s. 847-894-4435 za kontakti. 
8478944435 №20530
ДАВАМ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 850.00, Зипкод 60169, Давам под наем приземен етаж от 
къща в Ho� man Estates, IL 60169( Golf rd and Roselle rd). 2 стаи със 
собствена баня и тоалетна, достъп до пералня и сушилня и гараж. 
$850 на месец, всички разходи включени. 5082926787 №20529
ROOM FOR RENT $350PM,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60659, ROOM FOR RENT $350 PER MONTH 
ALL UTILITY INCLUDED NON SMOKING WOMEN ONLY WIFI 
AIRCONDITION CALL CHRIS 7738170102 7738170102 №20384

СТАЯ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 550.00, Зипкод 60004, Давам под наем обзаведена стая в 
чиста и уютна къща намираща се в Arlington Heights IL 60004 550$ 
на месец - ток, газ, вода, интернет- включени в цената. За контакт: 
773-983-9296 Ани 7739839296 №20386
СТАЯ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60016, Давам стая пад наем в Des Plaines IL 
за непушач 7739344547 №20361
СТАЯ ПАД НАЕМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60016, Давам стая пад наем в Des Plaines IL 
за непушач 7739344547 №20362
ПАРКИНГ ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60176, Свободни паркоместа за камиони 
,които не се движат ,RV на видео охраняем паркинг с асфалт в Burr 
Ridge.3122596960 3122596960 №20340
ONE BEDROOM FOR RENT,
Цена US$ 1,150.00, Зипкод 60074, available 1 bedroom apartment 
for rent in Palatine, Please call or text if interested cell 224-848-0737. 
Thank you 2248480737 №20300
УЮТНА СТАЯ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 450.00, Зипкод 60018, Давам под наем обзаведена стая 
с включени всички консумативи за $450/месец. Уютен, чист апар-
тамент на супер локация в близост до м-н Малинчо в Des Plains. 
3475894266 №20294
2 BEDROOM TOWNHOUSE ,
Цена US$ 2,400.00, Зипкод 60169, For rent available starting 
December 1st 2 Bedroom townhouse in Niles, IL by Golf and dee rd. 
Fully remodeled with attached garage. Beautiful lake view from the 
terrace. Excellent location. Call or text me for more information at 224 
432 0240. 2244320240 №20223

ИМОТИ ТЪРСЯ ПОД НАЕМ

ЧИКАГО
СТАЯ ПОД НАЕМ ,
Цена US$ 600.00, Зипкод 60056, Търся стая под наем с други мом-
чета съквартиранти. Тел. 515-561-7071 5155617071 №20576

ИМОТИ ПРОДАВАМ
ФЛОРИДА

АГЕНТ НА ИМОТИ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 32092, Ново строителство,покупко-
продажба на имоти в най-старият град на САЩ: St Augustine. St 
John\'s County е една от най-бързо разрастващите се общини,ако 
планувате преместване или инвестиция в района обадете се за 
безплатна консултация. 773-818-2600 Мира 7738182600 №19910

COAST TO COAST
ПРОДАВА ПАРЦЕЛ, 
Цена US$ 89,000.00, Зипкод , Продаваме парцел в с. Манастир, 
общ. Лъки, обл. Пловдив, 2440 кв.м, с масивна сграда (360 кв.м) 
- бивша мандра, нуждаеща се от ремонт. Имотът е сред природа 
в Родопите, в регулацията на селото, 1460 м н.в. Уникално разпо-
ложение до гора от смърч и стари букове. 359887479922 №20591

УСЛУГИ ПРЕДЛАГАМ

ЧИКАГО
ДАНЪЧНИ ДЕКЛАРАЦИИ, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60194, Помагам с изготвяне/подаване 
на годишни данъчни декларации 1040/1120 и др. 3127312599 
№20590
ОСВЕЖИТЕЛНИ РЕМОНТИ,
Цена US$ 1.00, Зипкод 60101, Предлагам бояджийски услуги, ин-
сталиране на ламинат, електро услуги 6305428173 №20369
ПСИХОТЕРАПИЯ,
Цена US$ 0.00, Зипкод , Предлагаме психотерапевтична подкрепа 
на Българи живеещи в чужбина. За повече информация посетете 
сайта ни: ptpool.net +359 889 291 674 889291674 №20370
REALTOR ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Персонализирано обслужване за 
всички, които тырсят мечтания дом или перфектната наемна об-
становка. Нека заедно направим вашият жилищен сън реалност. 
2243346082 №20275
MAGICIAN,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60194, magic for children birthday parties 
Ivan 708 415 0590 7084150590 №20268
GLEDAM DECA,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60194, Gledam deca v doma si v Ho�  man 
estate, Predlagam domashno prigotvena hrana igri zabavleniq I 
razhodki Telephone 224 659 1156 2246591156 №20251
ЗДРАВЕ В ТУРЦИЯ,
Цена US$ 0.00, Зипкод , E&M HEALTH предлага здравни услуги с 
20-годишен опит в Турция. Предлагаме стоматологични услуги, 
трансплантация на коса, всички видове операции, пластични 
операции, лечение на рак и Check-Up услуги. Безплатен транс-
порт. 905457170107 №20186

COAST TO COAST
COMERCIAL INSURANCE ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60173, Предлагаме всякакъв вид бизнес 
застраховки за всякакъв вид бизнес, като:транспорт, сервизи, ле-
карски кабинети и т.н. www.maxguardinsurance.com 8477487800 
№20351

BG VOICE СВАЛЕТЕ СИ МОБИЛНОТО ПРИЛОЖЕНИЕ BG LINKEDBG LINKED И ПУБЛИКУВАЙТЕ БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА В РЕАЛНО ВРЕМЕ

ВАШАТА ВИЗИТКА ТУК
vizitki@bgvoice.com/tel. 7084156985

$35 на брой
за 1, 2, 3 месеца
$25 на борй
след първите 3 месеца

МАЛКИ ОБЯВИ
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Началото на новата година е добър момент 
да се замислим за някои от важните момен-
ти и събития, които се случиха в индустрията 
на потребителските технологии през послед-
ните 12 месеца. От хипнотизиращи дисплеи и 
запомнящи се провали до отлични нови про-
дукти и всичко, свързано с изкуствения инте-
лект, 2024 г. не страда от липса на интриги 
- предимно за добро, но в някои случаи и за 
лошо. Кое е обаче най-забележителното?

5. Meta Orion
Въпреки че годината беше добра за умни-

те очила Ray-Ban Meta, които възпроизвеж-
дат музика, заснемат съдържание и работят 
с изкуствен интелект на Meta, няма как да не 
се отбележи и значимостта на Meta Orion. Де-
монстрирана по време на Meta Connect 2024, 
концепцията на очилата за AR (добавена ре-
алност) Orion постига нещо, което малко дру-
ги подобни устройства с добавена реалност 
са успели да направят. От игра на пинг-понг 
до следване на рецепта в кухнята и мултитас-
кинг между приложенията, Orion е силен по-
казател за това, което Meta планира в потре-
бителското пространство. Въпреки че очилата 
все още могат да изглеждат доста тромави, 
докладите сочат, че някакъв хибрид между 
тях и това, което сега имаме в кобрандирани-
те очила Ray-Ban, ще се появи още през 2025 
г. Само си представете си сегашните Ray-Ban 
Meta с дисплей.

4. Революцията
на умните пръстени
Тази година безспорно беше годината на 

умния пръстен. Вече не е единственият вари-
ант, който купувачите могат да купят. Най-за-
бележителният нов продукт е Samsung Galaxy 
Ring, който не само се разпродаде за броени 
дни, но и въведе някои интересни функцио-
налности, които не сме виждали досега за 
умен пръстен. Вграден в Samsung Health и без 

членски внос, не е чудно, че това е един от 
най-големите продукти за тази година. Жалко 
за Samsung, че Oura открадна обратно внима-
нието с дългоочакваното пускане на Oura Ring 
4, който бързо се превърна в любимо  еже-
дневно устройство за много ентусиасти. По-
голямата история, на която трябва да се обър-
не внимание, обаче е, че сме на етап, в който 
умните пръстени са почти толкова способни, 
колкото някои смарт часовници, в по-дискре-
тен и по-дълготраен вид. Ще бъде интересно 
как производителите на смарт пръстени мо-
гат да повишат залозите и как другите носи-
ми устройства за проследяване на физическа-
та форма ще отговорят на тази технологична 
революция.

3. Войната между
ИИ асистентите
Надпреварата за най-добрия гласов асис-

тент с изкуствен интелект е в ход и това със 
сигурност е една от ключовите области, в кои-
то очакваме да видим иновации през 2025 
г. За 2024 г., видяхме ключовото стартиране 
на възможностите за преобразуване на реч в 

глас на ChatGPT Advanced Voice. Meta AI Voice 
също впечатли по подобен начин, въпреки че 
все още използва преобразуване на текст за 
изчисляване на отговорите. Станахме свиде-
тели и на подобрения в безплатната версия 
на Gemini Live Voice mode, която дава на по-
требителите на Android свободен достъп за 
проучване на идеи, брейнсторминг и обсъж-
дане на теми в реално време. Siri най-накрая 
получи и контекстуална осведоменост, но тя 
далеч не е толкова напреднала или разговор-
на като ChatGPT или Gemini Live. Между по-
реалистичните гласове, по-естествените пото-

ци от разговори и по-голямата пропускателна 
способност за сложни запитвания, гласовият 
изкуствен интелект е много убедителен.

2. Apple Vision Pro
С това темпо пускането на Apple Vision Pro 

изглежда като преди цял век. Но не, през фев-
руари 2024 г. по магазините се появи амбици-
озният хедсет за смесена реалност на Apple на 
стойност 3 500 долара. Въпреки неговата ино-
вативност обаче, високата цена не стана по-
лесна за преглъщане, дори и с пускането на 
VisionOS 2, която донесе още по-голям вирту-
ален дисплей и повече възможности за персо-
нализиране на потребителското изживяване. 
Може да се твърди, че всеки трябва да вкуси 
от въодушевлението на Vision Pro поне вед-
нъж (можете да си поръчате безплатна демон-

страция в Apple Store), за да види защо техно-
логичните ентусиасти са впечатлени. Реално 
погледнато обаче, през 2025 г. ще се нуждаем 
от по-евтин Apple Vision Pro, ако такова устрой-
ство има някакъв шанс да стане масово.

1. Sora вдъхва живот
на видеото с изкуствен
интелект
Начело на списъка с най-големите техноло-

гични иновации за 2024 г. е още една пози-
ция, свързана с ИИ, но кой е изненадан? В го-
дината, в която имаше толкова много новини 

за ИИ, че на практика ни бяха натъпкани в гър-
лата, има един продукт, който успя да взриви 
колективните ни умове: Sora, моделът за съз-
даване на видеоклипове на OpenAI. Вече е на 
разположение на абонатите на ChatGPT Plus и 
ChatGPT Pro, Sora превръща писмени подкани 
във видеоклипове с продължителност от 3 до 
5 секунди. Теоретично тези малки видеокли-
пове могат да бъдат свързани помежду си, за 
да се създадат по-дълги, многоминутни визу-
ализации с последователна сюжетна линия. 
Макар че е невероятно да експериментирате 
с инструмент, който бързо генерира идеи от 
главата ви в реални клипове (около 5 мину-
ти), има какво да се подобри. И все пак, ако 
има нещо от този списък, което е препоръчи-
телно за технологичните ентусиасти да се из-
пробва, то е това.

ЛЮБОПИТНО

Петте най-значими технологични 
иновации за 2024 година
От хипнотизиращи 
дисплеи и запомнящи 
се провали до отлични 
нови продукти 

ВАСИЛ ДИМОВ
vasil@bgvoice.com

Сн.: ЕПА/БГНЕС
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Комунистическата революция стигнала 

и до Рая. Стар посивял брадат мъж застава 
пред превзетите от комунистите райски пор-
ти. Посреща го другарят Петър Петрович и го 
пита:

- Какъв беше баща ти?
- Адвокат.
- А майка ти?
- Дъщеря на търговец.
- А жена ти?
- Аристократка.
- Ти с какво се занимаваше?
- Ох, пътувах и писах книги.
Другарят Петрович клати неодобрително 

глава и казва:
- Мда, драги мой, трудна работа... А как ти 

беше името?
- Маркс, Карл.

  
Впрягът с кучета винаги тича доста по-бър-

зо, ако в шейната се вози поне един виетна-
мец...

  
Дядо лежи на смъртен одър. По едно време 

бабата казва:
- Дайте да му дадем да си пийне малко 

прясно мляко.
- По-добре да му дадем малко ракийка да 

си глътне!
Дават на дядото, той отпива и промърмор-

ва:
- Да я пазите тая коза, ей!

  
- Къде се намира душата?
- В гърдите!
- Ми като те гледам... си доста равнодушна!

  

  
Извънземни военни в орбита около Земята. 

Командирът:
- Нападаме! На прицел - Полша!
- Ама защо точно Полша?!
- Не знам. Такива са традициите на Земята!

  
Едно пиленце пита майка си:
- Мамо, мен щъркелът ли ме е донесъл?
- Да, ама тихо да не чуе баща ти.

  

  
Между приятели:
- Снощи имах среща с едно морско създа-

ние.
- Русалка или скумрия?

  
- Минке, ма, от таа студена вода болат ли 

те зъбите?
- Не знам, Кире, они са на радиото.

  
- Ти не беше ли на диета?
- На диета съм!
- Е, как, като изяде 2 еклера?
- Да, но исках 4...!

  

  
- Жена, малкият защо реве?
- Преместих му количката за да почистя.
- Ееий, ако не се заядеш рано сутрин с хора-

та, няма да си ти ма...

  
- Чудесен избор, господине! Нашата застра-

хователна компания предлага пълни застра-
ховки. Ако колата ви, изчезне, ще ви дадем 
нова кола!

- А ше мое ли тогава да застраховам и же-
ната?

  
- Муцка, запозна ли се вече с новият съсед?
- Да, вчера го извиках да смени крушката 

в спалнята.
- И какво стана?
- Нищо. Смени я и си тръгна...
- Бастун.

  
Олигарх звъни във фирма за круизи:
- С жената искаме да отпразнуваме 20 го-

дишния ни брак с екскурзия, но искаме нещо 
по така...

- Ясно! Искате отделни каюти!
- То ако може отделни кораби...

  
- Много са ти палави ръцете!
- Не ми разправяй! Направо ме е страх да 

си легна сам.

  
В една сладкарница влязъл някакъв пре-

тенциозен клиент:
- Дайте ми кафе с девет лъжички захар!
Продавачката се опулила, но се заела да 

изпълнява странната поръчка! Когато при-
ключила, тя възкликнала смутено:

- Опа! Прощавайте, сложих Ви една лъжичка 
в повече! Ама, то - където девет, там и десет!

Капризният посетител се троснал:
- Направете ми ново кафе!
Онази се учудила:
- Ама, защо?...
Особнякът обяснил:
- Обичам кафето си - леко горчиво! А сега 

ми дайте 49 банички!
Жената се засуетила:
- Чакайте да видя как да ги опаковам...
Онзи вдигнал ръка:
- Няма нужда! Аз ще ги изям тука!
Сладкарката загубила ума и дума:
- Така ли?... Е, Ваша работа! Всъщност, знае-

те ли... Ако закупите петдесет банички, ще Ви 
направим специална отстъпка!

Клиентът я изгледал лошо и се троснал:
- А, бе така като ме гледате - случайно на 

ЛАМЯ да Ви приличам?!

  
- Младеж седи на пейка до момиче в парка 

и се чуди как да я заговори. По някое време се 
престрашава и я пита:

- Как си?
- Добре - отговаря момичето.
- А майка ти как е?
- И тя е добре!
- А баща ти?
- И той е добре.
Разговорът обаче спира, но момичето про-

дължава:
- Имам и баба... и дядо!

  
Дежурният полицай чете дебела книга и 

през цялото време коментира на глас:
- Ама че работа... Не може да бъде!... Напра-

во невероятно!
По едно време отчаяно затваря книгата:
- Направо не мога да повярвам!
Минаващият край него офицер го пита:
- Какво четеш?
- Правописния речник!

  
- Е, мога да ви поздравя! Зародил се е нов 

живот във вас!
- Докторе... но аз съм мъж!
- Е, и? Какво им пука на глистите...

  
- Много са ти палави ръцете!
- Не ми разправяй! Направо ме е страх да 

си легна сам.

  
- Какво красиво кученце, Ваше ли е?
- Не, осиновено е. За съжаление, с жена ми 

не можем да имаме кученца.

  

Шефа на голяма 

Китайска фирма събрал 

персонала и им казал:

- От утре почваме да 

работим по 24 часа и 

никакво "хъм мън"!

Всички навели глави, 

само Хън Мън станал 

натъжен и си тръгнал.

Интервю за секретарка:

- А къде е отишла 

предишната 

служителка?

- Излезе по майчинство.

- Опасничко си е при вас...

Прибира се жена от 

служебен банкет.

Мъжът и:

- Защо имаш 

яка от риза на 

червилото?!

ВИЦОВЕ

http://www.trifonovalaw.com/
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От една страна, грешните идеи 
ще доведат до грешни дейст-
вия, а от друга страна, присъе-
диняването към групи, обсъж-
дането на мисли и възможни 

варианти за действие може да предотврати греш-
ки и грешни преценки. Основният извод е, че за 
постигане на успех са необходими колективни 
решения и действия. Тази седмица ще прекарате 
под влиянието на романтични настроения, които 
все пак ще имат сериозни основи. 

 ОВЕН РАК ВЕЗНИ КОЗИРОГ

 ТЕЛЕЦ ЛЪВ СКОРПИОН ВОДОЛЕЙ

 БЛИЗНАЦИ ДЕВА СТРЕЛЕЦ РИБИ

Тази седмица ще усетите влия-
нието на предходния период. В 
професионален план не се пре-
поръчва да решавате сериозни 

проблеми сами - струва си да се обедините с ко-
леги или да поискате съвет от компетентни хора. 
Запазете спокойствие и не позволявайте на стреса 
да ви завладее. Прекомерното безпокойство може 
да причини главоболие. За да избегнете това, 
практикувайте йога и избягвайте нездравословна 
храна и общуване с токсични хора. 

Седмицата ще бъде изпълнена 
с различни събития, към които 
едва ли ще имате положител-
ни реакции. Представителите 

на този знак ще изпитат различни комбинации 
от емоции: от объркване до агресия, от радост до 
меланхолия. Такава нестабилност ще ви измори 
дори повече от тежката физическа работа. Избяг-
вайте да общувате активно в средата на седми-
цата, защото раздразнителността ще попречи на 
нормалното взаимодействие с другите.  

Може да получите стимули в 
професионалната област: бо-
нуси или повишения. Здраве-
то може да бъде застрашено от 

претоварване на работното място. Ще бъдете зав-
ладени от неприсъщи за вас емоции, което може 
да доведе до неразумни действия или изказва-
ния. Малко спонтанност обаче няма да навреди на 
представителите на този въздушен знак и послед-
ствията от техните действия няма да бъдат ката-
строфални. 

Период на успех и удовлетво-
рение, личният и професионал-
ният живот влизат в перфектен 
баланс. Възможно е емоцио-
налният ви живот да придобие 

по-дълбока форма, което ще ви накара да вземете 
важни решения. От гледна точка на работата, дори 
и да няма драстични промени на хоризонта, ваша-
та отдаденост и ангажираност могат да доведат 
до добри резултати. Останете фокусирани върху 
това, което наистина има значение за вас.

Първата половина на седмица-
та ще бъде в хаос и объркване. 
Може да станете раздразни-
телни и дори ядосани на обкръ-
жението си поради неспособ-

ността си да свързват факти или да анализират 
информация. Мнозина представители на знака ще 
успеят да намерят изход от сложни ситуации и да 
предприемат правилни действия, които ще доне-
сат успех в бъдеще. Не се занимавайте с тежка фи-
зическа работа поради опасност от наранявания. 

Помислете дълбоко за живо-
та и мотивацията си. Енерги-
ята ви е насочена главно към 
семейството и укрепването на 
домашните връзки. Може да 

се почувствате притиснати да се справите с ми-
нали проблеми и да подобрите личния си живот, 
независимо дали става въпрос за обновяване на 
жилищното ви пространство или подобряване на 
комуникацията с близките ви. Това е идеалното 
време да се съсредоточите върху сигурността.  

Заредени сте с енергия и ам-
биция. Емоционалната сфера е 
удовлетворяваща. Въпреки че 
романтиката изглежда е на за-
ден план, все още има място за 

дълбоки връзки, дори ако плодовете на тази фаза 
могат да узреят едва по-късно. Способността ви да 
вземате бързи решения ви помага да се ориенти-
рате в сложни ситуации. Опитайте се обаче да из-
бягвате прекалено упорити нагласи, които могат 
да създадат недоразумения с хората около вас. 

Ще се чувствате като на почив-
ка, защото спрямо предходния 
период седмицата ще ви се сто-
ри лека и приятна. Проблемите 
постепенно ще бъдат решени и 

ще започнат да изчезват. Творческото вдъхнове-
ние не само ще ви помогне да вземете нестандарт-
ни решения, но и ще подобри значително отноше-
нията ви с околните. Запазете цялата си енергия 
за края на седмицата. Ще можете блестящо да се 
справите с предизвикателствата. 

Обърнете внимание на пробле-
мите с наследството и правни-
те проблеми, ако има такива. 
Резултатът не винаги ще бъде 
положителен, но всяко дейст-

вие ще бъде много по-добро от пасивната пози-
ция, дори и да не носи желания резултат. Трябва 
да обърнете внимание и на финансовото си със-
тояние - тук са подходящи разумни спестявания 
и ограничаване на разходите. Може да се окаже-
те изправени пред избори или предизвикателства. 

Ще започнете позитивно сед-
мицата. През по-голямата част 
от времето ще бъдете във вед-
ро и непринудено настроение, 
предпочитайки да решавате 

проблемите с усмивка. Мнозина ще бъдат реши-
телни, всяка цел ще изглежда постижима и шан-
совете или възможностите, които възникват, ще 
подкрепят този импулс. Втората половина на сед-
мицата ще намали оптимизма ви, ще ви завладеят 
практичността и здравия разум.  

Периодът на интроспекция, 
който преживявате, не е просто 
момент на застой, а ценна въз-
можност да изясните най-дъл-
боките си желания и приорите-

ти. Това е време на мълчаливо израстване, което 
ще ви накара да откриете нови хоризонти в себе 
си. Има голям потенциал да направите избор, кой-
то ще подобри вашата емоционална и материална 
стабилност, като инвестиция или важно решение 
за вашия дом. 
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Броят на екзопланетите продължава да рас-
те. Към момента са потвърдени 5 819 екзопла-
нети в 4 346 звездни системи, а хиляди други 
очакват потвърждение. Огромното мнозинство 
от тези планети са открити през последните 
двадесет години благодарение на мисии като 
космическия телескоп „Кеплер“, спътника за 
изследване на транзитни екзопланети (TESS), 
почитаемия „Хъбъл“, мисията „Конвекция, ро-
тация и планетарни транзити“ (CoRoT) и др. Оч-
акват се още хиляди, тъй като космическият 
телескоп „Джеймс Уеб“ продължава мисията 
си и към него се присъединява космическият 
телескоп „Нанси Грейс Роман“ (RST).

Междувременно астрономите скоро ще раз-
полагат с още една усъвършенствана обсерва-
тория, която ще им помогне да търсят потен-
циално обитаеми екзопланети. Тя се нарича 
Пандора - малък спътник, който беше избран 
през 2021 г. в рамките на поканата на НАСА за 
представяне на концепции за мисия „Пионер“. 
Тази обсерватория е предназначена за изуча-
ване на планети, открити от други мисии, като 
изследва атмосферите на тези екзопланети и 
активността на техните звезди-домакини с 

дълготрайни многовълнови
наблюдения
Мисията е една стъпка по-близо до из-

стрелването със завършването на космиче-
ската шина, която осигурява структурата, за-
хранването и други системи.

Финансирана от програмата на НАСА „Пио-
нери в астрофизиката“, „Пандора" е съвмест-
но усилие на Националната лаборатория „Ло-
рънс Ливърмор“ в Калифорния и Центъра за 
космически полети „Годард“ на НАСА. Миси-
ята ще изследва планети, открити от други 
обсерватории, които разчитат на транзитната 
фотометрия (известна още като транзитен ме-
тод), при която астрономите наблюдават звез-
дите за периодични спадове в яркостта, които 
показват наличието на орбитиращи планети. 
След това „Пандора" ще следи тези планети 
за бъдещи транзити и ще получава спектри 
от техните атмосфери - процес, известен като 
транзитна спектроскопия.

С помощта на този метод учените могат да 
определят химическия състав на атмосфери-
те на екзопланетите и да търсят признаци на 
биологична активност (т.нар. „биосигнатури“). 
По време на едногодишната си основна ми-
сия SmallSat ще изследва 20 звезди и техните 
39 екзопланети във видима и инфрачервена 
светлина. Екипът на мисията предвижда, че 
„Пандора" ще наблюдава поне 20 екзоплане-
ти 10 пъти в продължение на 24 часа, през 
които ще има транзити, а спътникът ще полу-
чи спектри от атмосферите на екзопланетите.

По-специално, „Пандора" ще се стреми да 
определи наличието на мъгли, облаци и вода. 
Получените данни ще създадат стабилна ос-
нова за интерпретиране на измерванията от 
Уеб и бъдещите мисии за търсене на обита-
еми светове. Даниел Апай, съизследовател 
на мисията, е професор по астрономия и пла-
нетарни науки в обсерваторията „Стюард“ и 
Лунната и планетарна лаборатория на Уни-
верситета на ОА, който ръководи научната ра-
ботна група за екзопланети на мисията. 

„Въпреки че е по-малка и по-малко чувст-

вителна от Уеб, 

„Пандора" ще може да се
взира по-дълго
в звездите-приемници на извънслънчеви 

планети, което ще позволи по-задълбочено 
проучване. По-доброто разбиране на звезди-
те ще помогне на „Пандора" и на нейния „по-
голям брат“, космическия телескоп „Джеймс 
Уеб“, да разграничат сигналите от звездите и 
техните планети“, казва той. 

Концепцията за телескопа възниква, за да 
се реши конкретен проблем с транзитната спе-
ктроскопия. По време на нея се улавя много по-
вече от простото преминаване през атмосфе-
рата на планетата. Те улавят и светлината от 
самата звезда. Освен това звездните повърхно-
сти не са еднородни и имат по-горещи, по-ярки 
области (факули) и по-хладни, по-тъмни таки-
ва (звездни петна), които променят размера и 
позицията си при въртенето на звездата. Това 
създава „смесени сигнали“, които затрудняват 
разграничаването на светлината, преминава-
ща през атмосферата на планетата, от светли-
ната от звездата - което може да имитира сиг-
нала, произвеждан от водата.

„Пандора" ще разплете тези сигнали, като 
едновременно наблюдава яркостта на звезда-
та домакин във видима и инфрачервена свет-
лина. Тези наблюдения ще осигурят ограниче-
ния за вариациите в светлината на звездата, 
които могат да се използват за отделяне на 
спектъра на звездата от този на екзопланета-
та. Със завършването на сателитния автобус 
на космическия кораб „Пандора" ще сме и една 
стъпка по-близо до изстрелването, тъй като 
това ще осигури структурата, захранването и 

други системи,
жизненоважни за мисията
Завършването на автобуса беше обявено на 

16 януари по време на брифинг за пресата на 
245-ата среща на Американското астрономи-
ческо дружество (ААД) в Националния Хар-
бър, Мериленд.

„Това е огромен крайъгълен камък за нас 
и ни държи на път за изстрелване през есен-
та“, каза Елиса Кинтана, главен изследовател 
на „Пандора" в Центъра за космически полети 
„Годард“ на НАСА.

„Автобусът съхранява нашите инструменти 
и се грижи за навигацията, събирането на дан-
ни и комуникацията със Земята - той е мозъкът 
на космическия кораб.“ Каза Бен Хорд, сътруд-
ник по постдокторска програма на НАСА, който 
обсъди мисията на 245-та конференция на AAS 
("Американска астрономическа общност").

„Ние разглеждаме наличието на вода като 
критичен аспект на обитаемостта, защото вода-
та е от съществено значение за живота, какъвто 
го познаваме. Проблемът с потвърждаването на 

нейното присъствие в атмосферите на екзопла-
нетите е, че вариациите в светлината от звезда-
та домакин могат да маскират или имитират сиг-
нала за вода. Разделянето на тези източници е 
мястото, където Pandora ще блесне“, добави той.

„Близкият инфрачервен детектор на „Пан-
дора" всъщност е резервен, разработен за 
телескопа Уеб, който в момента е най-чувст-
вителната обсерватория за атмосфери на ек-
зопланети. На свой ред нашите наблюдения 
ще подобрят способността на Уеб да отделя 
сигналите на звездата от тези на атмосфера-
та на планетата, което ще позволи на Уеб да 
прави по-прецизни атмосферни измервания.“

За разлика от Уеб и други водещи мисии, 
„Пандора" може да провежда непрекъсна-
ти наблюдения за продължителни периоди, 
тъй като търсенето на време за наблюдение 
ще бъде ниско в сравнение с тях. Поради това 
спътникът „Пандора" ще запълни решаваща-
та празнина между откриването на екзопла-
нети, осигурявано от водещите мисии, и ха-
рактеризирането им. Мисията е от полза и за 
Университета на Аризона, тъй като научната 
работна група на „Пандора" се ръководи от-
там, а тя ще бъде първата мисия, чийто опера-
тивен център ще бъде в Космическия инсти-
тут на Университета на Аризона.

ЛЮБОПИТНО

Нова обзерватория ще 
търсят потенциално 
обитаеми планети

НАСА строи телескоп за 
наблюдение на екзопланети

Сн.: ЕПА/БГНЕС

https://taniasells.com/IDX/70-W-Burton-PL-805-Chicago-IL-60610/10887394_MLSNI/0005604
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В момента Анджелина Джоли промотира излиза-
нето на филма си „Мария“, който разказва за живота 
на Мария Калас, известната гръцка певица, починала 
през 1977 г., В предаването на Лоран Делаус  снощи 
тя се съгласи да разкаже за семейния си живот.

„От години хората задават въпроса за мистерията 
Анджелина Джоли. Какво им отговаряте? Късмет?“ , 
запита журналистът.  След като се засмя, показвайки 
усмивката от всички корици на списания, на които е 
била, актрисата отговори: „Все още се опитвам да раз-
бера себе си. На този свят има шестима души, които 
ме познават. Знаете ли, аз съм артист и майка, но на 
първо място съм майка [...] Имах късмета да бъда ар-
тист. Напоследък прекарвам много време вкъщи. Пре-
карвам повече време у дома, грижейки се за децата 
си, които вече пораснаха, така че мога да помисля за 

малко повече време в работата“.
 На 49-годишна възраст Анджелина Джоли продъл-

жава да бъде емблематична фигура на седмото изку-
ство. Тя ще се снима в първия си френскоезичен филм 
Coutures на режисьора Алис Уинокур. През последни-
те няколко седмици даваше непрекъснато интервюта. 
В интервю за списание ELLE на 23 януари 2025 г., тя 
откровено разказва за децата си. Тя дори разкри, че 
Мадокс (23 г.) и Пакс (21 г.), двете ѝ деца, са участвали 
в снимките на филма. Като майка на шест деца - Ма-
докс, Пакс, Захара (19 г.), Шайло (18 г.) и близнаците 
Нокс и Вивиен (16 г.) от брака ѝ с Брад Пит - Анджели-
на Джоли разказа за понякога сложните си отноше-
ния със славата. Между публичния си живот и ролята 
си на майка Анджелина Джоли се опитва да защити 
децата си по най-добрия начин

Анджелина Джоли: 
Има шестима души, 
които ме познават

Антъни Маки, който е в Рим, за 
да промотира новия си филм от 
поредицата „Капитан Америка“, 
казва, че качествата на суперге-
роя не се отнасят до Америка.

Маки е в ролята на Сам Уилсън 
във филма на Disney и Marvel „Ка-
питан Америка: Смел нов свят“, на-
следявайки героя Стив Роджърс, 
изигран от актьора Крис Евънс в 
предишните филми.

„Капитан Америка представля-
ва много различни неща и не ми-
сля, че терминът „Америка“ тряб-
ва да е едно от тях. Става дума 
за мъж, който държи на думата 
си, който има чест, достойнство и 
почтеност. Човек, на когото може 
да се вярва и на когото може да се 
разчита“, каза Маки в столицата 

на Италия.
Киноманите се запитаха: Ак-

тьорът не вижда ли тези качества 
в родната си страна?

Продукцията излиза по кината 
на 14 февруари под режисурата 
на Джулиъс Она.

Във филма участват още Дани 
Рамирес, Шира Хаас, Карл Лум-
бли, Харисън Форд и др. Офици-
алният синопсис разкава: Антъ-
ни Маки се завръща в ролята на 
летящия герой Сам Уилсън, кой-
то официално е поел мантията на 
Капитан Америка. След като се 
среща с новоизбрания президент 
на САЩ Тадеуш Рос, Сам се оказ-
ва в центъра на международен ин-
цидент. Той трябва да открие при-
чината за подъл глобален заговор.

Антъни Маки: 
Америка няма 
качествата на 
„Капитан Америка“
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Новият екшън на Мел Гибсън "Flight Risk“ оглави бок-
софиса в Северна Америка, като събра приблизително 
12 млн. долара през бавния зимен уикенд, съобщиха 
анализатори от индустрията. 

Филмът на Lionsgate е с участието на Марк Уолбърг, 
Мишел Докери и Тофър Грейс и разказва за американски 
маршал, който транспортира мафиот, превърнал се в ин-
форматор, през пустинята на Аляска. Полетът се оказва 
труден, когато се разкрива, че пилотът има скрит мотив.  

„Това е добър старт за оригинален екшън три-
лър“, казва анализаторът Дейвид А. Грос от Franchise 
Entertainment Research. Въпреки че рецензиите са „сла-
би“, според него „бизнесът би трябвало да е добър във 
всички части на света“. 

„Муфаса“ на Disney се смъкна на второ място, като 
спечели приблизително 8,7 млн. долара. 

Вътрешните му приходи възлизат на 221,1 млн. дола-
ра, а в чужбина са продадени билети за 405 млн. долара. 

На трето място с едно място падна и комедията на 
Sony „One of Them Days“ с 8 млн. долара. Кеке Палмър и 
певицата SZA изпълняват главните роли във филма, про-
дуциран от Issa Rae, като играят съквартиранти, които се 
борят да плащат наем или да бъдат изселени, след като 

гаджето им пропилява парите им. 
На четвърто място, в шестия си уикенд, се задържа 

анимационният „Соник таралежът 3“ на Paramount с 5,5 
млн. долара.  

На пето място се задържа анимацията на Disney „Мо-
ана 2“. Тя събра 4,3 млн. долара през деветия си уикенд и 
според The Hollywood Reporter скоро ще се превърне в де-
ветия най-голям анимационен филм на всички времена.

Звездата от „Барби“ Райън Гослинг води преговори 
за участие в нов филм от поредицата „Междузвездни 
войни“, написан и режисиран от автора на „Дедпул и 
Върколака“ Шон Леви.

Детайлите за новата продукция все още не са пуб-
лични, но ролята на Гослинг е почти сигурна, съобща-
ва The Hollywood Reporter.

Новото попълнение към франчайза „Междузвезд-
ни войни“ ще бъде самостоятелен филм, подобен на 
„Соло: История от Междузвездни войни“ от 2018 г.

Актьорът има ясни планове за бъдещето на карие-
рата си и винаги се съобразява с мнението на съпруга-
та си Ева Мендес.

„Наистина не приемам роли, които ще ме поставят на 
някакво мрачно място“, каза той пред The Wall Street 
Journal през май 2024 г. „Искам да правя неща, които са 
всеобхватни и не са предназначени за ограничена публи-
ка. Дълго време се опитвах просто да работя и да си пла-
щам светките. Едва наскоро осъзнах, че имам възмож-
ност да правя филмите, заради които обикнах киното.“

"Flight Risk“ на Мел Гибсън се 
приземява на върха на боксофиса 
в Северна Америка

Камерън Диас заяви, че десе-
тилетието, през което се беше от-
теглила от актьорството, е било 
най-хубавото в живота й.

Звездата се завърна на екрани-
те този месец в новия шпионски 
трилър - „Отново в действие“ - с 
актьора Джейми Фокс.

Не е ясно дали това е оконча-
телно завръщане към професия-
та. Тя обаче заяви, че „може би е 
началото“.

Актрисата отбеляза, че през по-
следните години е изпитвала го-
лямо удоволствие от това да бъде 
майка и съпруга.

Последната й роля беше г-жа 

Ханиган в римейка на „Ани“ от 
2014 г. - филм, в който участваше 
и Фокс. Диас потвърди официал-
но оттеглянето си от актьорската 
професия едва през 2018 г.

Фокс, който е работил заедно с 
Диас в няколко продукции, каза, 
че я е убедил да се върне в индус-
трията, като я попитал дали отно-
во „ще ни удостои с невероятния 
си талант“.

Когато 52-годишната Диас по-
лучила сценария за този нов про-
ект, тя и съпругът й музикант Бен-
джи Мадън се съгласили, че може 
би е време семейството да остане 
на заден план, поне за кратко.

Камерън Диас: 
10-те години 
без роля в 
киното бяха 
най-хубавите 
в живота ми

Райън Гослинг води 
преговори за роля в нов филм 
от "Междузведни войни"

https://www.redfin.com/openbook/real-estate-lawyer/chicago-elena-costa-sp423743


29 януари - 4 февруари 2025 г.38

След опустошителния пожар преди 5 годи-
ни, възстановената Нотр Дам дьо Пари бе от-
ворена отново за парижани и гости на столи-
цата. Повечето посетители ще се възхищават 
на реконструирания покрив на катедралата и 
лъчистата каменна зидария, но зад кулиси-
те на храма от руините изплуваха изненад-
ващи прозрения за далечното минало, пише 
science.org.

„Вълнуващите ефекти от свършената рабо-
та се простират далеч отвъд Нотр Дам“, казва 
Ливио Де Лука, директор във френската на-
ционална изследователска агенция CNRS. Уси-
лията на около 175 учени от няколко десетки 
институции, казва той, „осигуряват възмож-
ности за изучаване на други обекти на наслед-
ството, особено тези, които са изправени пред 
сложни предизвикателства за опазване“.

На 15 април 2019 г. пожар, причинен от 

късо съединение, събори голяма част от по-
крития с оловно покритие покрив на Нотр 
Дам и великолепния му шпил. Бързо е сфор-
миран екип от учени от различни специално-
сти, за да съберат 

каквото могат от спасени
материали
Анализирани са някои от 10 000 парчета 

овъглено дърво от масивната дъбова рамка 
на Нотр Дам - наречена „гората“. Те са изва-
дени от останките на покрива. По данните от 
Лаборатория по исторически паметници, кои-
то дават информация за съотношението на 
изотопите стронций-88 и стронций-86, за ни-
вата на калций и магнезий, поети от почвата 
в дъските, учените разбират за област с по-
добен минерален профил, обхващаща стоти-
ци километри около Нотр Дам. Вероятно от тези площи се е доставял дървения материал 

по време на строителството, започнало през 
1163 г. 

Овъглените парчета дърво разказват на 
учените и за местните климатични условия 
по време на средновековния топъл период в 
Европа, който е продължил приблизително 
от 950 до 1250 г. сл. н. е. Анализирана е це-
лулозата в дървените проби за промени във 
времето в нивата на изотопите въглерод-13 и 
кислород-18, които са показатели за колеба-
нията в температурата и влажността. Изсле-
дователите с изненада разбрали, че климатът 
в региона на Париж в продължение на около 
200 години — от 980 до 1180 г. сл. н. е. съв-
сем не е бил топъл, както се е предполагало 
досега според анализи на алпийските дърве-
та. Сега учените 

търсят обяснение за
несъответствието
Екипът е работил в защитни костюми зара-

ди богатите на олово жълтеникави отлагания, 
покрили катедралата след пожара. От руини-
те са извадени 1000 палета с каменни и ме-
тални предмети. Оказало се почти невъзмож-

но да се реставрират спасените материали, 
тъй като повечето били повредени или раз-
небитени. Но отломките „изиграха централна 
роля в напредването на нашето разбиране за 
структурата на Нотр Дам“, казва Де Лука, ар-
хитект и компютърен учен.

Други изследвания са съсредотоени вър-
ху възможните последици за здравето от са-
мия пожар. Около 285 тона токсична оловна 
облицовка се разтопиха при температури над 
1000°C. Стълбът на огъня разпръсна до 1 тон 
олово като жълт аерозол над части от Париж. 
Но през 2021 г. Регионалната здравна аген-
ция на Ил дьо Франс установи, че оловото от 
пожара в Нотр Дам не е повишило нивата на 
олово в кръвта при 1222 деца, прегледани в 
замърсени райони.

Цифров близнак на храма 
Създаден е „цифров близнак“ на Нотр Дам. 

Ресурсът включва повече от 1 милион сним-
ки и повече от 5000 3D сканирания на всич-
ко, което се е намирало в обсега на храма. 
Цифровият близнак на Нотр Дам ще бъде 
достъпен за международната изследовател-
ска общност през 2025 г.

ПЪТУВАНИЯ

Руините на Нотр Дам 
проговарят
Спасени от пожара през 2019 г. 
отломки разказват за живата 
история на средновековна Франция

Сн.: Pixabay
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